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Primul an al cincinalului s-a încheiat cu:

UN BILANŢ BOGAT \ în sem nări d in tr-o  ex p o z iţie  şcolară
Am încheiat primul an al cinci

nalului. Acest început de etapă a 
reprezentat pentru poporul nostru, 
pentru economia naţională un pas 
uriaş făcut In îndeplinirea măreţului 
program elaborat de Congresul al 
X-lea al partidului, a însemnat tin 
pas hotărit făcut' pentru ridicarea 
României pe o treaptă superioară 
de civilizaţie socialistă.

Anul Í971 a marcat realizarea u- 
nor mari progrese în toate domenii
le 'de activitate. Documentele de 
partid, legile adoptate de către cel 
mal înalt for legislativ al tării au 
consemnat transformări de mare în
semnătate în ce priveşte perfecţio
narea relaţiilor de producţie, lărgi
rea democratismului în conducerea 
treburilor economice şi sociale, au 
marcat începutul unei etape noi in 
ridicarea nivelului muncii ideologi
ce, de îmbunătăţire a educaţiei so- 
cîaliste a maselor, în scopul for
mării omului nou al societăţii noas
tre.

In aceste condiţii oamenii' muncii 
din întreaga tară au desfăşurat o 
activitate tot mai susţinută, care a 
demonstrat realismul prevederilor 
planului cincinal, încheind primul 
an din această nouă etapă de ridi
care a patriei noastre cu rezultate 
remarcabile. Am putut constata cu 
satisfacţie că sarcinile anului 1971 
au fost nu numai îndeplinite dar şi 
depăşite.

în aceeaşi atmosferă de înaltă 
responsabilitate, de entuziasm şi ho- 
tărîre care a caracterizat întregul 
nostru popor, oamenii- muncii din 
judeţul Sibiu au desfăşurat o acti
vitate eficientă, înregistrînd rezul
tate deosebite. Acum, după încheie
rea primului bilanţ anual din acest 
cincinal, putem afirm-a că în indus
tria judeţului realizările sínt supe
rioare preliminărilor făcute, iar la 
principalii indicatori au depăşit cu 
mult anaaianientele asumate.

Vom încerca in cele ce urmează 
să trecem succint în revistă cîteva 
din rezultatele obţinute ia principa
lii indicatori de plan, rezultate ce 
au constituit  ̂ o bună bază de ple
care în îndeplinirea cu succes . a 
acestui al doilea an al cincinalului. 
Volumul producţiei globale indus
triale a fost în anul 1971 cu 13 la 
sută mai mare decît în 1970, depă
şind cu mult prevederile de plan. 
S-a înregistrat, la acest' indicator, 
depăşiri de aproape 280 milioane 
lei. Este, după cum spuneam, o ma
terializare a eforturilor tuturor oa
menilor muncii din judeţ, o confir
mare a maturităţii colectivelor de 
muncă, a organizaţiilor de partid, 
care au îndrumat şi condus cu mul
tă competentă activitatea din cele 
mai multe unităţi economice ale ju
deţului.

Desigur, aportul colectivelor de 
muncă írt îndeplinirea acestor fru
moase realizări a fost diferit, în 
funcţie da preocupările colectivelor 
de conducere pentru crearea bazei

La Academia 
„Ştefan 

Gheorghiu
Luni dimineaţa a avut loc des

chiderea cursurilor Facultăţii de 
ziaristică a Academiei „Ştefan 
Gheorghiu“ şi a cursului postuni
versitar de pregătire a ziariştilor 
cu durata de un an.

Au participat redactori şefi ai 
presei centrale, reprezentanţi ai 
conducerii Radioteleviziunii, ai 
unor publicaţii.

Cuvântul de deschidere e fost 
rostjt de tovarăşul N'estor Ignat, 
preşedintele Uniunii Ziariştilor, 
prorector al Academiei.

Participanţii la adunarea consa
crată deschiderii cursuriktf au a- 
dresat o 'telegramă Comitetului 
Central al Partidului Comunist 
Român, tovarăşului N i c o 1 a e 
C e a u ş e s c u .

Ve
La Academia „ştefan Gheort- 

ghiu“, s-au deschis cursurile pen
tru pregătirea preşedinţilor de 
cooperative agricole de producţie, 
cu durata de un an. La acest curs, 
creat ca urmaTe a Holăririi Co
mitetului Executiv ai C.C. al 
P.C.R. din octombrie 1971, parti
cipă circa 100 de preşedinţi din 
toate judeţele ţării.

La festivitate au luat parte re
prezentanţi ai conducerii Ministe
rului Agriculturii, Industriei Ali
mentare, Silviculturii şi Apelor, 
Uniunii Naţionale a Cooperative
lor Agricole de Producţie, Aca
demiei de Ştiinţe Agricole şi Sil
vice, Institutului agronomic „N. 
Bălcescu“. Cu acest prilej au luat 
cuvîntul dean Beîu, prorector al 
Academiei "şi director al Institu
tului central de pregătire a ca- 
'drelor de conducere din economie 
si administraţia de slal şi 
Gheorghe Petrescu, preşedintele 
U.N.C.A.P.

Adunarea a adresat o telegrama 
C.G. al P.C.R., tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu. (Agerpres)

tehnico-materiale, pentru perfecţio
narea organizării producţiei, pentru 
ridicarea eficientei activităţii econo
mice, în prima parte a lunii decem
brie — şi chiar mai înainte — a- 
proape zilnic am avut bucuria să 
consemnăm terminarea înainte de 
termen, de către unele întreprinderi, 
a sarcinilor planului anual. U.M.M.N. 
Copşa Mică, „Sticla" Avrig, „Vitro- 
metan" Mediaş, Uzinele textile Cis- 
nădie, Fabrica de tricotaje Agnita, 
^Independenţa", „Flamura roşie", 
„Steaua roşie", Uzina mecanică Si
biu şi multe altele şi-au înscris nu
mele pe răbojul anului cu cele mai 
semnificative rezultate. Acestea au 
făcut posibilă raportarea încă din 
25 decembrie a îndeplinirii integrale 
a planului anual al producţiei in
dustriale la nivelul judeţului.

Depăşiri substanţiale au fost în
registrate şi ia indicatorii producţie 
marfă şi producţie marfă vîndută şi 
încasată. Aici, faţă de angajamen
tul de depăşire a sarcinilor anuale 
de plan cu cile 120 şi respectiv 
180 milioane lei, s-au realizat supli
mentar 348 milioane lei producţie 
marfă şi 415 milioane lei producţie 
marfă vîndută şi încasată.

In urma eforturilor' oamenilor 
muncii din judeţul nostru pentru 
depăşirea sarcinilor de plan S-au ob
ţinut producţii suplimentare la o se
ric de produse, printre care: 38 to
ne oţel aliat, 3 389 tone metale ne
feroase, t 978 lone acid sulfuric, 54 
tone materiale plastice şi răşini sin
tetice, maşini-unelte pentru aşthie- 
rea metalelor în valoare de peste 
450 mii lei, 105 autobasculante, 393,5 
inii m p ţesături, 72 mii bucăţi tri
cotaje, confecţii în valoare de a-

proape 12 milioane lei, încălţămin
te In valoare de peste 15 milioane 
lei, 2 272 m c prefabricate din be- 
lon armat şi multe altele.

Trebuie menţionat că, în lot cursul 
anului, la majoritatea unităţilor in
dustriale a existat o bună ritmici
tate a realizării sarcinilor de plan, 
iar pe măsură ce se finalizau şi in
trau în funcţiune anumite obiective 
de investiţii, anumite lucrări de mo
dernizare, pe măsură ce se realizau 
prevederile din planurile de măsuri 
tehnico-organizatorice, creştea şi 
ritmul îndeplinirii sarcinilor de plan, 
se amplifica volumul realizărilor, A- 
ceasta este şi explicaţia faptului că 
în trimestrul IV principalii indica
tori de plan s-au îndeplinit într-o 
proporţie de 103,6 la sută la produc
ţia globală, 104 la sulă la producţia 
marfă şi 105,4 la sută la producţia 
marfă vîndută şi încasată.

Şi în anul ce a trecut, în majo
ritatea unităţilor economice s-a acor
dat o importanţă deosebită creşterii 
productivităţii muncii. Planul pro
ductivităţii muncii a fost îndeplinit 
în proporţie de 101.1 la sută, înre- 
gistrîndu-se un spor pe salariat de 
i 721 lei. Faţă de anul 1970 acest 
spor a fost de 7,7 la sută. In felul 
acesta, pe seama creşterii producti
vităţii muncii s-a obţinut 62,1 la 
sută din sporul producţiei globale.

in industria cooperatistă anul 1971 
s-a încheiat, de asemenea, cu un 
bilanţ bogat in realizări. Toate uni
tăţile cooperaţiei meşteşugăreşti au 
raportat înainte de termen îndepli
nirea planului producţiei marfă, cit 
şi cel al prestărilor de servicii. De
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Ş c o a la  ş i  v ia ţ a

(Continuare în pag. a 111-ai

Nu de mult am vizitat o expo
ziţie cu lucrări executate la orele 
de practică de către elevii Şcolii 
generale nr. 8 Sibiu. Prima im
presie este aceea produsă de bu
nul gust în care sínt aranjate ex
ponatele, de varietatea lor. Privită 
„mai la amănunt“, insă, expoziţia 
nu se opreşte aici. spune mult mai 
mult despre indemînarea elevilor- 
producători, despre modul organi
zării activităţilor tehnico-producti- 
ve din această şcoală. Atelierele 
şcolare — trei la număr — au . 
fost bine puse la punct încă de la 
începutul anului şcolar. Datorită 
preocupărilor permanente, concen
trice faţă de practica elevilor, con
ducerea şcolii a rezolvat compe
tent asigurarea optimă, pentru în
ceput, a bazei materiale necesare, 
punind in valoare în primul rind 
resursele proprii — suprafeţe pro
ductive, utilaje ce necesitau re
profilări şi, mai ales, priceperea 
elevilor şi a părinţilor acestora, 
în cea mai mare parte, atelierele 
au fost amenajate şi utilate cu for- 
tele interne ale şcolii. S-a făcut, 
desigur, apel şi Ia anumite între
prinderi, care au asigurat asisten-. 
ţa tehnică, anumite maşini, .ma
terie primă. Subliniem aici apor
tul întreprinderii ,,'Electromontaj“, 
care a 'înţeles şi înţelege in con
tinuare să-şi facă datoria, patro
náld cu înaltă responsabilitate la
tura practică a procesului instruc- 
tiv-educativ din această şcoală. Sa
lariaţi ai întreprinderii amintite au 
efectuat aici lucrări de speciali
tate, instalaţii electrice, montări 
de utilaje.

Relaţia şcoală-tntreprindere s-a

permanentizat printr-un plan şi 
prin minute încheiate periodic, in 
sensul asigurării ritmicităţii dotă
rii, cunoaşterii reciproce a unor 
sarcini şi obiective de interes co
mun. Dar şcoala întreţine relaţii, 
in sensul bunului mers al prac
ticii productive, şi cu alte între
prinderi economice şi organizaţii 
comerciale. Bunăoară, de la ■ „13 
Decembrie“ primeşte deşeuri de 
piele şi accesorii necesare unor 
produse de artizanat (port-chei, 
semne de carte, portofele). Poligra
fia sprijină legătoria de cărţi a 
şcolii, iar cu O.C.L. s-a încheiat 
un contract pentru valorificarea 
obiectelor confecţionate la atelie
rul de gospodărie (feţe de mese 
din in şi olandină, broderii etc.). 
In acest' sens, directorul şcolii, 
Gheorghe Popescu, ne épunea: „Pri
mim un sprijin substanţial din 
partea întreprinderilor respective 
şi din partea comitetului de pă
rinţi. Numai in trimestrul I am 
livrat produse ale elevilor în va
loare de 6 0001 lei, pentru că prin 
practică urmărim şi latura aceasta, 
a beneficiilor care ne dau posibi
litatea de a ne perfecţiona şi di
versifica producţia.
.Am plecat de la o expoziţie cu 

exponate ce dovedesc îndeminare, 
ba chiar rafinament artistic in exe
cuţie. bun gust în preluarea unor 
motive folclorice; am vizitat ate
lierele şcolii — bine dotate,l igienic 
întreţinute, raţional folosite: am 
stat de vorbă cu elevi şi profesori 
— sínt hotărîţi să-şi perfecţioneze 
activitatea de practică tehnico-pro- 
ductivă.

T. SUC!t
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Planificări sínt, angajamente, de asemenea, 
doar producţiile bune încă mai lip se sc ...

Consecinţa imediată şi directă a 
slabei furajări a şepteluiui în iarna 
1970—1971, starea fiziologică neco
respunzătoare a animalelor proprie
tate a multor cooperative agricole 
creează acum probleme deosebite re
alizării producţiei zootehnice. Bine
înţeles, factorii care au determinat 
şi determină încă situaţii necorespun
zătoare în sectorul zootehnic sínt 
mult mai complecşi. Astfel, pe iingă 
alimentaţia „retetaristă“ doar în 
scripte — a şepteluiui, poate şi tre
buie să fie amintite, în primul rind, 
caracterul întîmplător al anemicelor 
preocupări privind reproducţia efec
tivelor la toate speciile, încercările 
— sortite, de altfel eşecurilor — de 
angajare a unor unităţi în realizarea 
unor producţii fără o prealabilă pu
nere la punct a bazei materiale ne
cesare, superficialitatea cu care con
ducerile unor cooperative agricole 
tratează şi rezolvă problemele de or
ganizare a muncii brigăzilor zooteh
nice, de asigurare a condiţiilor op
time pentru cazarea animalelor. 
Toate acestea sínt părţi componente 
aîe complexului de factori ce acţio
nează încă, determinând o neconcor
dantă între posibilităţi şi valorifica
rea acestora.

Conform situaţiei operative a Di
recţiei generale judeţene a agricul
turii, în cooperativele agricole pro
ducţia marfă la lapte de vacă a fost 
realizată în anul trecut în proporţie 
de 73 la sută, jar în întreprinderile 
agricole de stat doar 76 la sută.

De la început se cuvine să sub
liniem ca realizările agriculturii de

tii decit de eradicarea principială şi 
hotărîtă a carenţelor. Se pare că nici 
reorganizarea efectuată anul trecut 
în sectorul agriculturii socialiste nu 
a priit unităţilor. Consecinţa acestor 
fenomene este limpede: în anul 1971 
în cele cinci întreprinderi agricole 
de stat ale judeţului nostru s-au în
registrat mari nerealizări la produc-

In zootehnia judeţului
stat sínt inferioare celor din coope
rativele agricole. Cauzele sínt mul
tiple. In repetate rînduri, incă din 
primăvara anului trecut, am atenţio
nat conducătorii întreprinderilor agri
cole de stat asupra pericolului de 
nerealizare a sarcinilor asumate în 
zootehnie. Din păcate, la semnalele 
noastre unii conducători' ai I.A.S. 
şi-au manifestat iritarea că au fosl 
identificate unele lipsuri grave în ac
tivitatea din sectorul zootehnic, fiind 
mai mult preocupaţi de crearea unor 
oprelişti pentru cunoaşterea realîtă-

tia marfă planificată Ia lapte de vacă.
Contribuţii deosebit de mari ta a- 

ceste nerealizări şi-au adus I.A.S. 
Agnita (director — med. vet. Horst 
Friedrich Schmidt), I.A.S. Sibiu (di
rector ing. Viorel'Şandru), I.A.S. Me
diaş (director ing. Zeno Ilieş).

Consideram că acum, la începutul 
unui nou an de producţie, specia
liştii din agricultura de stat a jude
ţului nostru trebuie să manifeste mai 
mult realism în analizele pe care 
le întreprind, să dea dovadă de mai 
multă pasiune pentru rezolvarea com-

Sesiunea ordina
ră a

popular judeţean
Vineri, 14 ianuarie 1972, la 

ora 9, in sala din Bulevardul 
Victoriei nr. 14 vor avea loc 
lucrările celei de a Xl-a sesiuni 
ordinare a Consiliului popular 
judeţean Sibiu.

Ca puncte principale pe ordi
nea de zi vor figura: dezbate
rea şi adoptarea planului econo
miei locale, precum şi a buge
tului judeţean pe anul 1972.

NOI CONSTRUCŢII 
TURISTICE '

LA POIANA BRASOV
Staţiunile montane de pe Va

lea Prahovei, Braşovul şi renu
mita Poiana Braşov găzduiesc în 
aceste zile numeroşi turişti din 
ţară şi de peste hotare. Numai ia 
Poiana Braşov se află în prezent 
peste 1500 turişti din R.F, a Ger
maniei, Belgia, Oianda, Franţa şi 
din alte ţări.

Organizatorii turismului din a- 
ceastă zonă a ţarii pregătesc pen
tru vizitatori condiţii din ce în 
ce mai bune de odihnă. Anul a- 
cesta la Poiana Braşov se vor 
construi alte patru hoteluri, cu o 
capacitate de peste 600 locuri. De 
asemenea, va fi modernizat „Tele- 
scaunul“ cu ajutorul căruia tu
riştii pot urca pe Postăvaru, pină 
la cabana „Cristian“.

Va pre/tftiăui in montajul aWtiu- 
rat, una din înnoirile anului 1972 
din staţiunea Păltiniş: vila 17. Re
cent renovată, vila dispune actual
mente de 26 camere cu confort 
sporit (mochete, unul sau două 
paturi, grup de instalaţii sanitare 
pentru fiecare cameră etc.). De pe 
terasele vilei se deschide o fru
moasă privelişte spre cheile Ci- 
binului şi cunoscuta vale a Dă- 
nesei, spre care coboară pîrtia de 
schi din vîrîul Onceşli. tn clişeu: 
în nocturnă vila 17, un interior 
şi vedere de pe terasa a doua a 

vilei

Consiliile 
populare 
la lucru

P la n u r i le  de  az i  se  
var înfăptui  m î in e
In aceste zile de început de nou an 

în toate localităţile judeţului nostru 
se simte o emulaţie deosebită privind 
întocmirea planurilor de perspectivă 
în vederea înfrumuseţării şi bunei 
gospodăriri. Acţiunile îşi trag seva 
din învăţămintele primei Conferinţe 
pe ţară a secretarilor comitetelor co
munale de partid şi a primarilor co
munelor, din ampla cuvintare rostită 
de tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se
cretar general al partidului. Astfel, 
aproape în fiecare oraş, comună şi 
sat, edilii locali au organizat ample 
dialoguri cu cetăţenii, consultaţii cu 
deputaţii, eu specialiştii, care făcind 
propuneri valoroase au dat contur 
unor acţiuni importante ce vor. fi rea
lizate prin muncă patriotică, în lunile 
ce urmează.

Cu ajutorul m a se lo r  
de ce tă ţen i

„Reîntors de la Conferinţa pe ţară... 
ne scrie tovarăşul Vasile Bobijiu, pri
marul comunei Gura Rîului, am în
treprins o serie de acţiuni de consul
tare a concetăţenilor pentru găsirea 
celor mai adecvate modalităţi de rea
lizare opdrativă a obiectivelor econo
mice şi ediiitar-gospodăreşti începute 
şi neterminate, precum şi a altor pro
puneri noi. Ne gîndim la punerea in 
funcţiune cît mai repede a brutăriei 
comunale, obiectiv care a rămas pe 
un plan secundar în anul care a ex
pirat. O acţiune de amploare ne-am 
propus să realizăm pe păşunile co
munale. In acest sens, cetăţenii, mo
bilizaţi de deputaţi, vor reda circui
tului agricol o .suprafaţă de 300 ha 
de teren împădurit, prin defrişări şi 
curăţiri de mărăcinişuri, şi prin fer
tilizări cu îngrăşăminte, chimice.

In multiplele acţiuni de înfrumuse
ţare şi bună gospodărire aş mai pu
tea aminti construirea unui nou că
min cultural, construirea a sute de 
metri de trotuare, a trei poduri din 
beton armat peste rîul Cibin, amena
jarea de drumuri exterioare, reparaţii 
de străzi, construirea unui atelier- 
şcoală pentru copiii noştri. Valoarea 
tuturor lucrărilor ce se prevăd a se 
executa in anul in curs se ridică la 
1 milion Iei“.

Concomitent. comitetul executiv, 
lucrează asiduu, cu concursul unor 
specialişti, la elaborarea propunerilor 
privind sistematizarea comunei.

Metamorfoza
R ă ş in aru lu i

Cu sprijinul neprecupeţit al cetăţe
nilor din Răşinari se vor ridica, îs 
anul în curs, o serie de obiective eco
nomice şi ediiitar-gospodăreşti în va
loare de cîteva milioane lei. In cen
trul atenţiei figurează terminarea 
complexului comercial şi de deservire, 
f-are v? Adăposti unităţi de coi'atâr:c, 
frizerie, coafură, croitorie, eternăric, 
ateliere de reparaţii radio si TV. De 
asemenea, va continua acţiunea de 
asfaltare a străzii Şteaza pe distanţa 
de 1 km, lucrare pentru care s-au 
alocat 460 000 Iei, pavarea, cu bolovani 
de rîu a străzilor Principală şi Unirii, 
amenajarea intrărilor în comună, 
construcţia de ziduri de sprijin pe 
rîul Şteaza, pentru apărarea drumului 
judeţean ce leagă Sibiul de comună. 
Planul de lucrări este. însă, mult mai 
vast. Nu vom putea trece în revistă 
toate obiectivele, din motive lesné de 
înţeles, totuşi nu vom, încheia fărâ 
să mai consemnăm cîteva care ni se 
par mai semnificative. Este vorba des
pre amenajarea a 5 ateliere-şcoală, 
reamenajarea muzeului sătesc, darea 
in exploatare, Ia căminul cultural, a 
unui grup social, ca şi acţiunile de 
protecţie a comunei de eventualele 
alunecări de terenuri şi canalizarea 
unor piraie în şi din afara vetrei 
localităţii.

(I. N.)

plexelor probleme pe care produc
ţia zootehnică modernă ie ridică. Şi 
să nu se1 uite, în nici un caz, că 
realizările de acum 2—3 ani din fer- 

■ mele zootehnice ale I.A.S. — cu care 
pe i bună dreptate ne mindrim, dar 
care, din păcate, tind să devină de 
domeniul trecutului — au fost rodul 
unei munci tenace, pasionate desfă
şurată pentru organizarea producţiei 
animaliere. în special la I.A.S. Ag
nita şi la I.A.S. Sibiu trebuie, anali
zate cu multă responsabilitate situa
ţiile existente In acest domeniu. Pen
tru că — iarăşi nu trebuie să uitam 
- -  fosta I.A.S. Agnita era una din 
unităţile fruntaşe pe ţară în privinţa 
producţiilor de Iaple de vacă, ceea 
ce — credem — argumentează con
vingător existenta unui colectiv de 
muncă harnic şi priceput. Acelaşi 
lucru se poate spune şi despre fosta 
I.A.S. Dealul Ocnei, înglobată azi în 
I.A.S. Sibiu.

Rămîperi mari în urmă la realiza
rea sarcinilor în zootehnie a înre
gistrat şi sectorul cooperatist. De la 
început trebuie însă menţionat fap-

(Continuare în pag. a 111-a) 
GH. GRÄDINARU

B INGINERII JAPONEZI AU 
SOLUŢIONAT CU SUCCES pro
blema măririi vitezei trenurilor in 
zonele muntoase ale ţării, prin in
troducerea unui dispozitiv spe
cial, care diminuează acţiunea for
ţei centrifuge. Experimentele e- 
tectuate în perioada 1969—1971 
au demonstrai eficacitatea acestui 
dispozitiv'. Astfel, trenurile de 
mărfuri şi de pasageri cu o con
strucţie specială vor putea lua 
curbele cu viteza de 100 km pe 
oră. tn scurt timp, asemenea tre
nuri vor începe să circule pe ca
lea ferată Nagoya—Nagano, cu o 
lungime de peste 250 km.

B  DIN 43 000 CITITORt AME
RICANI care au răspuns unui 
chestionar în legătură cu crimi
nalitatea, 78 la sută au declarat 
că ei se simt, uneori, în nesigu
ranţă chiar şi în propriile lor lo
cuinţe, scrie. în numărul său de 
duminică, revista „Lite", editată 
la New York.

B  LA ŞANTIERELE NAVALE 
ALE SOCIETĂŢII FINLANDEZE 
PE ACŢIUNI „VALMET“ a fost 
lansat la apă vasul-hotel „Mo- 
loga“, construit pentru Uniunea 
Sovietică. In perioada 1966—1971,

menţionează agenţia TASS, aceste 
şantiere au construit pentru 
U.R.S.S. 20 de nave de acelaşi tip, 
iar în viitorii 2 ani vor livra par
tenerilor sovietici alte 8 nave- 
hotei.

B  CEL MAI MARE VAS DIN 
CEHOSLOVACIA PENTRU PĂS
TRAREA VINULUI se află în piv
niţele unui castel medieval din 
sudul Moraviei. EI are o. capaci
tate de peste 100 000 de litri. Se 
apreciază că, atunci cînd a fost 
fabricat, in 1643, a fost cel mai 
mare din lume. Trei oameni au 
lucrat, timp de 273 de. zile, pen
tru a-i putea termina. Vasul are 
o lungime de 10 metri şi un dia
metru de 4,5 metri.

B  ORIGINALUL TITLU DE 
„CEL MAI MARE AMATOR DE 
LAPTE DIN ELVEŢIA“ a fost ciş- 
tigat do păstorul Nichlos Frank- 
hauser, în virsiă de 30 de ani, din 
cantonul Lucerna. El consumă zil
nic şapte litri de lapte. Concu
renţii săi în această competiţie 
sui-generis au fost nu mai puţin 
de... 770.

Frankhauser consumă anual 2,5 
tone de lapte. Ceea ce constituie 
un exemplu demn de urmat pen
tru un tineret ahtiat după... cafea!

B -UN FURT IA FIECARE 57 DE SECUNDE, o spargere 1* fie
care trei ore şi 20 de minute, un viol la fiecare patru ore şi 12 mi
nute, un asasinat la fiecare 15 ore şi 30 minute" — acesta a fost 
ritmul acţiunilor de delincventă înregistrat în Italia în cursul pri
melor şase luni ale anului trecut.

Autorităţile apreciază că, dacă violurile au scăzut aproximativ la 
jumătate, în comparaţie cu 1969, furturile, in schimb, au sporit ver
tiginos S-a stabilit , că la fiecare trei minute şi şase secunde se co
mite furt de automobil.

t
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„Sibiul vechi“

I .L .L . - O.C.L.P.P.
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Solicitanţii de apartamente sínt rugaţi a con- ^

U N U N Ţ Ă ,

că s-au afişat listele de prioritate

sulta aceste liste la sediul O.C.L.P.P., 
Victoriei 1— 3, camera 130.

B-dul ţ

Editura „Dacia" din Cluj a edi
tat recent un elegant album de 
reproduceri după picturi de Hans 
Hermann, pe tema Sibiu) vechi. 
Lucrarea este deopotrivă un oma
giu adus frumuseţii burgului de pe 
Cibin, poeziei sale legendare, far
mecului său discret, pe care adîn- 
cimea istoriei i-1 ataşează ca un 
semn de nobleţe — cit şi pictoru
lui octogenar, care i-a caligrafiat 
cu mare dragoste frumuseţile. Re
producerile din album refac scene 
de epocă din geografia străzii, re- 
dînd imaginii de azi faţa cea de 
altădată, sub şemnul unui scrupu
los respect pentru detaliul arhitec
tonic sau viaţa cotidiană a locui
torilor de atunci.

Privim imaginile cu o reculegere 
învinsă de frumuseţi surprinse de 
un penel care ştie observa şi po
vesti. Hans Hermann este unul 
dintre statornicii trubaduri ai bur
gului, din a cărui interpretare pic
turală şi-a făcut o adevărată pro
fesiune de credinţă. Scenele sale 
sínt minuţios înfăţişate, plnă la 
limita documentarului, incit fan
teziei li răroine sarcina alegerii şi 
a figuraţiei de cadru. In acest pe
riplu de burg artistul se mişcă 
dezinvolt, cu o siguranţă particu
lară a surprinderii acelei atmosfe
re specifice pe care Sibiul o con
servă pînă azi. Tonurile sínt în
cărcate de o accentuată patină a 
vremii, construcţiile arhitectonice 
par deopotrivă ale unui tărîm fa
bulos şi ale actualităţii experienţei 
noastre. In acest fel, cadrele sur
prinse de artist, inspirat surprinse, 
se Încarcă cu o greutate de simbol 
pentru particularităţile urbei. Dar 
vigoarea statică a lucrărilor se îm
bogăţeşte cu sugestia prezenţei u- 
mane, discretă şi caracterizantă, 
care, fără a încărca imaginea, are 
mai mult o valoare de sugestie, 
prin tonusul mişcării, prin func
ţionalitatea atitudinii, chiar prin 
expresia feţei. Este o prezenţă 
umană care îmbogăţeşte peisajul

cu o poezie nouă, a vieţii şi a 
muncii. In Vedere de pe podul 
minciunilor, o bătrînică, in prim- 
plan, se furişează discret şi ano
nim pe' sub masivitatea zidurilor; 
în Turnul sfatului, un popas oste
nit la piciorul unei construcţii se 
încarcă de o aură meditativă în 
faţa perspectivei de burg; în Piaţa 
Mare, cele cîteva grupuri sugerea
ză perfect o atmosferă de tîrg ve
tust; în Strada principală, prin 
precizia mişcării sínt surprinse cî
teva elemente ale vieţii cotidiene; 
într-o Curte veche, un bătrîn 
poartă în cîrje amintirea grea a 
oraşului; lîngă Podul minciunilor, 
doi copii par zămisliţi de însăşi 
vigoarea, de vin negru, a zidurilor.

Periplul sibian se continuă în de
cor de epocă, încărcat dé valori 
evocatoare. Turnurile breslelor 
deschid o perspectivă maiestuoasă, 
jalonînd un drum simbolic al mun
cii; Primăria veche prilejuieşte o 
construcţie abilă a planurilor arhi
tectonice; Pasajul scărilor coboară 
spre un tărîm arcadian; Piaţa au
rarilor, una (Jjntre cele mai vechi, 
se desprinde cu greu din tonurile 
înnegrite ale istoriei; Casa cojo
carilor pare o efigie de epocă, iar 
Colţul primăriei vechi introduce 
într-o lume de basm şi neprevăzut.

Sibiul vechi este un omagiu şi 
un gest de gratitudine din partea 
editurii, o restituire a poeziei sale 
către sursele din care izvorăşte 
încă neîncetat; amintirile. „Sibiul 
— notează Mircea Zaciu într-un 
fragment reprodus pe copertă — e 
prezent în memoria poporului şi în 
tradiţia picturii de la Coulin sau 
Wellmann pînă la Hans Hermann, 
în a cărui casă primitoare sute de 
gravuri povestesc în apa verde a 
cernelii peisajul zbuciumatei istorii 
transilvane“.

Acest album, conceput tehnic ca 
un set de vederi, este şi o remar
cabilă realizare a prestigioasei 
întreprinderi poligrafice sibiene.

T1TU FOPESCU

F o t b a l : Cele două divizionare ß din 
judeţul Sibiu şi-au reluat pregătirile
Pentru componenţii celor două 

formaţii de divizie secundă, din ju
deţul nostru, prima zi a acestei săp
tămâni a constituit o dată impor
tantă. în această zi s-a încheiat o 
binemeritată vacanţă şi au început- 
pregătirile în vederea returului. Ia
tă cîteva amănunte de la cele două 
formaţii.

C.S.M. Sibiu. După ce la apel au 
răspuns ieri toţi componenţii lotu
lui, antrenorii prof. M. Negru şi 
L. Coman au prelucrat programul 
de pregătire, specificîndu-se perioa
dele şi datele. în aceeaşi zi, prima 
grupă (Liebhardt, Voicu, Zaharia, 
David, Răduţă, Creţu, Drăqoi, Ţur- 
lca şi Gunesch) au fost supuşi u- 
nui sever examen medical. Astăzi, 
vor face vizita medicală ceilalţi 
componenţi ai lotului (Flichiş, Mi- 
hai, Constantin, Schwartz, Stoicescu, 
Marcu şi Schell). Prima şedinţă de 
antrenament propriu-zis va avea Ioc 
mîine, la stadionul Metalul, înce- 
pînd cu ora 11.

De menţionat că, lotul a fost com
pletat cu tînărul Ion Muntcanu II, 
care a activat pînă în prezent la 
divizionara C Independenţa Sibiu.

Gaz metan Mediaş. După cum ne 
informează corespondentul nostru 
Z. Rîşnoveanu, şi componenţii for
maţiei medieşene şi-au dat întllnire 
Ieri la sediul asociaţiei, în vederea 
reluării pregătirilor. La apelul făcut 
de antrenorul Filip Staudt, trei ju
cători n-au răspuns prezent: Schio- 
pu, Dondoş şi Iancu, Pe lîngă ju
cătorii vechi, în lot au fost coop
taţi Moraru şi Lorintz, două elemen
te tinere, care au activat în cam
pionatul judeţean.

O dată cu reunirea lotului, a fost 
expus programul de pregătire în 
prima etapă, accentuindu-se asupra 
revenirii la condiţia fizică necesa
ră. Prima şedinţă de antrenament 
are loc astăzi. Intr-una din zilele a- 
cestei săptămîni, întregul lot se va 
deplasa la Cluj, unde, la cabinetul 
medical sportiv, jucătorii vor fi su
puşi urmi serios examen.

UN NOU SUCCES AL 
LUI ILIÉ NĂST ASE

Baltimore 10 (Agerpres). — Te- 
nismanul român Ilie Năstase şi-a în
scris un nou succes în palmaresul 
său internaţional cîştiqînd turneul 
„indoor" de la Baltimore. Te
legramele agenţiilor internaţionale 
de presă relevă că, deşi a jucat 
bolnav (răcit, dureri dorsale), Ilie 
Năstase a confirmat forma în care 
se află, învingînd în finală cu 1—6, 
6—4, 7—6 pe tînărul Californian 
Jim Connors.

în semifinale, Ilie Năstase îl eli
minase cu 6—3, 6—2, pe francezul 
Pierre Barthes, în timp ce Connors 
cîştigase cu 7—6, 4—6, 6—4, în faţa 
lui Clark Graebner (S.U.A.).

Turneul de la Baltimore a fost 
primul din seria circuitului „indoor" 
american.

S CHI

Fondişîii de ia şcoala 
sportivă „Şoimii“ s-au 

întrecut in familie
Sîmbătă şi duminică, pe platoul 

Onceşti din staţiunea Păltiniş, a 
avut loc un concurs de schi — pro
be de fond — organizat de şcoala 
sportivă „Şoimii“ Sibiu şi comisia ju
deţeană de specialitate.

Concursul s-a bucurat de vreme 
şi zăpadă excelente. Păcat însă că 
elevii de la „Şoimii“ s-au întrecut 
doar... în familie, din lipsa altor 
concurenţi.

Iată rezultatele tehnice: 2 km, 
copii (fete): 1. Wanda Blotor 10.19.0;
2. Lucia Boboc 11.20.5; 3. Mariana 
Banciu 11.35.7; 3 km, junioare II:
1. Anamaria Munteanu 15.57.0; 
Maria Engleiter 16.52,8; 3 km, co
pii (băieţi): 1. Aurel Trîmbiţaş 
15.54,2; 2. Dumitru Demian 17.17.8;
3. Dan Zileanu 17.39.8; 5 km ju
niori II: 1. Mihai Trîmbiţaş 23.30.0;
2. Georqel Sădeanu 23.37.6; 3. Cor
nel Larion 24.22.4; 5 km junioare I: 
1. Edith Liptak 29.34; 10 km, ju
niori I: 1. Mircea Damian 48.46.6; 
Ştafete combinate (fete (6 km) au 
participat 3 echipe; pe locul I 
ştafeta formată din Simona Posa (1 
km), Lucia Boboc (2 km), Anamaria 
Munteanu (3 km)' 69.39,8; La băieţi 
(16 km) a cîştigat ştafeta formată 
din Daniel Munteanu (3 km), Aurel 
Trîmbiţaş (3 km), Cornel Larion (5 
km), Mircea Damian (5 km) 94.54,6.

ILIE IONESCU

I P z l a  a a i OLz • ' W/... azi...

Manifestări cultural-artistice organizate de 
căminele culturale şi casele de cultură 

în ziua de 9 ianuarie 1972

CINEMA
. SIBIU: PACEA: Marele premiu, 
seriile I şi II (orele 9,00; 12,30; 16,30; 
20,00); ARTA: Poveste sîngeroasă 
(orele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 
20,30); TINERETULUI; Arşiţa (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 
INDEPEDENŢA: Săptămîna nebunilor 
(orele 14,30, 16,30; 18,30; 20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Ritmuri
spaniole (orele 9,00; 11,15; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,15), TINERETULUI:

Orologiul Kremlinului (orele 10,00; 
16,30; - 18,30; 20,30); UNIREA: Crimă 
în stil personal (orele 10,00; 16,00; 
18,00 şi 20-,00).

CISNÄDIE: POPULAR: Renegata 
(orele" 11,00; 16,00; 187)0 şî 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Facerea lumii 
(orele 10,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Lacul lebedelor (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Zona închisă 
(orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: Floarea soarelui
(orele 17,00 şi 19,00).

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme călduroasă cu cerul va
riabil. Vîntul va sufla în general 
slab, din sectorul sud-estic. Tempe
raturile minime vor fi cuprinse intre 
zero şi plus 2 grade, iar cele maxime 
vor oscila între plus 4 şi 6 grade.
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TELEVIZIUNE
9,00

18,00
18.30
19.00
19.15 
19,20
19.30
20.00
20.15

padru din filmul Marele premiu, care rulează la cinematograful „Pacea“
din Sibiu

22,05
22,25
22,45

—10,00 Teleşcoală. 
Enciclopedie pentru şcolari. 
Revista literară T’V.
Breviar juridic.
Publicitate.
1001 de seri.
Telejurnalul de seară. 
Reflector.
Seară de teatru: Trenul blin
dat deVsevolod Ivanov. 
Premieră TV.
Itinerar albanez.
Cîntă orchestra Ray Anthony. 
Telejurnalul de noapte.

I BAZNA. Informare politică 
„Principalele evenimente politice 
m interne şi externe“, susţinută de 

§§ prof. Vane Tomowsci.
1  AXENTE SEVER. Un colectiv al 

Teatrului de stat din Sibiu a pre
zentat piesa In limba germană 

s  „Inimă rece“, adaptată de Christian 
§j Maurer şi Kurt Konrad după un 
S basm de Hauff. Spectacolul s-a bú
gj curat de mult succes.
B BUNGARD. Expunerea „Reuma- 
jj tismul, mijloace de prevenire", sus- 
jj ţinută de dr. Mirel Tutelea.
O LOAMNEŞ. Expunerea „Princi- 
m palele evenimente interne şi inter
ii naţionale care au avut loc In pe- 
m rioada 1—8 ianuarie 1972“, prezen

tată de prof. Alexandru Dobrescu.
SCOREIU. Primarul Aurel Gavrilă 

a informat sătenii in legătură cu 
„Lucrările Conferinţei pe ţară a 
conducerii de partid cu primarii 
şi secretarii comitetelor comunale 
de partid".

LASLEA. In cadrul concursului 
„Comuna mea — mindria mea", pe 
scena căminului cultural s-au în
trecut formaţiile artistice ale că
minului cultural din Hoghilag cu 
cele ale căminului cultural gazdă.

JINA. Expunere de prof. C. Ciapă 
pe tema „Perspectivele de dezvol
tare a economiei naţionale in ca
drul planului cincinal 1971—1975“.

De curind am asistat la o şedinţă 
a Comitetului executiv al Consiliului 
popular judeţan, care a luat în dez
batere activitatea pe 1971 a Direcţiei 
de gospodărie comunală şi locativă. 
Cele ce urmează sínt, de fapt, rodul 
unei sinteze a discuţiilor, la care a- 
ducem completarea comentariului 
nostru, izvorît din intenţia de a con
tura o apreciere generală asupra ac
tivităţii desfăşurate in acest, dome
niu, precum şi a problemelor care 
se proiectează în viitor.

Se remarcă de la început aprecie
rea că, în ultimul an, Direcţia jude
ţeană de gospodărie comunală şi la- 
cativă şi-a fixat mai precis locul şi 
rolul in ansamblul activităţii de re
sort. Ca aparat de specialitate al Co
mitetului executiv al Consiliului 
popular judeţean ei îi revine sarci
na coordonării, îndrumării şi contro
lului activităţii de gospodărie comu
nală şi locativă pe întreg judeţul.

O importantă problemă căreia di
recţia a trebuit şi trebuie să-i dea 
răspunsuri a fost şi rămîne în con
tinuare alimentarea cu apă a muni
cipiilor, oraşelor, zonelor industriale 
şi comunelor judeţului nostru. Să 
vedem ce răspunsuri a dat pînă în 
prezent la acest capitol. După cum 
reiese din analiza prezentată în ca
drul sesiunii, pînă în prezent s-au 
întocmit studiile tehnico-economice 
pentru alimentarea cu apă a locali
tăţilor urbane, realizîndu-se proiecte 
de execuţie şi trecîndu-se în muni
cipiul Sibiu — la dezvoltarea uzinei 
de apă. Lucrări similare sínt în curs 
de terminare la Mediaş. Aceste lu
crări vor duce la sporirea debitelor 
de apă eu 240 litri/sec. în municipiul 

" Sibiu şi cu 135 litri/sec. în munici
piul Mediaş. Iată ce s-a făcut şi în 
celelalte localităţi urbane din jude
ţul nostru: la Cisnădie s-a urgentat 
începerea lucrărilor de suplimentare 
a debitului de apă, la Agnita s-a tre
cut la realizarea proiectului de ali
mentare cu apă a oraşului; s-a în
tocmit documentaţia respectivă pen
tru Ocna Sibiului şi este în curs de 
elaborare un studiu tehnico-economic 
şi pentru Dumbrăveni. Un interes

special a fost acordat şi problemei 
potabilităţii apei la Copşa Mică, stu- 
diindu-se împreună cu proiectantul 
de specialitate şi soluţiile tehnice le
gate de viitorul amplasament urba
nistic al oraşului.

O primă chestiune care a suscitat 
discuţii a fost aceea legată de ne
cesitatea de a elabora proiecte de 
execuţie la timpul optim, adică în 
corelaţie strictă de timp cu instruc
ţiunile care normează finanţarea a- 
cestora. S-a subliniat necesitatea de 
a se recupera rămînerile în urmă, 
de a se elimina tărăgănelile, tergi-

te mai ieftină decit cea destinată 
folosirii casnice. Avantajele sínt evi
dente: mai multă apă potabilă şi un 
consum mai ieftin pe unitatea de pro
dus în întreprinderile industriale.

O serioasă deficienţă a fost rele
vată în legătură cu' faptul că de 3—4 
ani n-au mai fost curăţate puţurile 
din lunca Sibiului. Tergiversarea a- 
doptării unor soluţii pentru extinde
rea reţelei şi optimizarea alimentării 
cu apă în municipiul Mediaş a fost 
de asemenea subiect de critică.

O chestiune căreia această direcţie 
judeţeană va trebui pe viitor să-i

dacă s-au realizat cîteva obiective, 
să se treacă şi în acest domeniu la 
munca mecanizată, domeniu în care 
tehnicienii ce lucrează în acest sec
tor trebuie să-şi spună serios cu- 
vîntul.

In legătură cu problemele transpor
tului în comun au fost, de asemenea 
relevate o serie de neajunsuri, unele, 
desigur, avînd şi un caracter obiec
tiv — parcul de maşini redus — al
tele însă finind de disciplina de mun
că a personalului. Ţinem să menţio
năm că nu ne putem declara de a- 
cord nici cu practica de a se folosi

Pentru optimizarea activităţii de 
gospodărie comunală şi locativă
versatile, discuţiile interminabile şi 
ineficiente pe marginea diverselor 
propuneri de soluţii tehnice. In le
gătură cu fluorizarea apei — soluţie 
în studiu — s-au exprimat unele re
zerve legate de faptul că acest pro
cedeu de potabilizare este controver
sat chiar pe plan. mondial. Deosebit 
de importantă ni s-a părut problema 
relevată de mai mulţi vorbitori a 
alimentării cu apă a industriei. In 
acest' sens s-a insistat asupra nece
sităţii stringente a introducerii pe 
scară mare a reţeleler cu apă indus
trială. în special la Sibiu, Mediaş şi 
Cisnădie. S-a atras foarte serios a- 
tenţia asupra faptului că neadoptarea 
acestei soluţii poate ajeva se
rios asupra alimentării cu xipă în ur
mătorii ani. Este, fără îndoială, o 
realitate faptul că apa industrială es-

acorde atenţie este aceea a prezentei 
specialiştilor ei şi in mediul rural.
In afară de faptul că, pînă în pre
zent, s-a întocmit studiul tehnico- 
economic pentru alimentarea cu apă 
a comunei Tălmaciu, pe această linie 
nu s-a făcut nimic. Or, subliniem 
din nou, este totuşi vorba de o di
recţie judeţeană !

Am acordat un spaţiu primordial 
problemei alimentării cu apă consi- 
derînd-o chestiunea nr. 1 pe agenda 
de lucru a gospodarilor judeţului. Ia
tă în continuare pe scurt un sumar 
al principalelor probleme privind ce
lelalte sectoare analizate. In 'proble
ma salubrizării expresia „batem pa
sul pe loc", folosită de cîteva ori în 
discuţii ni se pare foarte potrivită. 
Estetica oraşelor din judeţul nostru 
Iasă din această cauză cam mult de 
dorit. Este necesar ca în timp scurt

la autobuze cauciucuri de 900 în loc 
de cele de 1 100, ceea ce ar putea avea 
urmări foarte grave pentru siguran
ţa transportului.

Problemele legate de încălzirea 
prin centrale termice a locuinţelor a 
suscitat de asemenea interes: s-a ară
tat că în actuala administraţie a co
mitetelor de locatari, la unele cen
trale termice funcţionează salariaţi 
neautorizaţi şi care nu pot fi traşi 
la răspundere pe linie de gospodărie 
comunală pentru eventualele defi
cienţe; s-a sugerat preluarea acestor 
centrale de către I.L.L., în scopul, 
asigurării securităţii exploatării, a 
locatarilor şi a celor care lucrează 
in aceste centrale termice. Deosebit 
de importantă ni s-a părut şi reco
mandarea introducerii de centrale 
termice cu randament ridicat.

IS
Is
\s
\
s
Is
Is
Is
Is
Is

\

ÎNTREPRINDEREA DE 
TRANSPORTURI SIBIU

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
în specialitatea auto, în motoare

r * 4

— mecanici 
Diesel

— taxatoare autobuze — cu salar tarifar lunar 
de 1 020 lei

— inginer în specialitatea mecanică auto
— tehnicieni în specialitatea mecanică auto
— 1 maistru în specialitatea electrician auto
— revizori tehnici
— şoferi pentru autobuze cu gradul D, cu salar | 

tarifar orar, după cum urmează:
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T r e a p t a
B I II III

Categoria I 8,35 8,70 9,10 9,40
Categoria a Il-a 7,60 8,00 8,35 8,65
Categoria a IlI-a 6,90 7,25 7,60 7,95
Categoria specială 9,10 9,45 9,90 10,40

DIRLOS. Profesorul P. Iancu a 
susţinut In faţa sătenilor o expu
nere legată de „Cifrele de plan 
pe 1972“.

DEALUL FRUMOS. Spectacol 
muzical dat de formaţia de muzică 
uşoară a Casei de cultură din Ag
nita. In program, muzică uşoară 
românească şi germană.

CASA DE CULTURA SIBIU, fi
liala Ilie Pintilie. „Dimineaţă de 
basm“: a citit din „Basmele ro
mânilor“ de Petre Ispirescu, C. 
Daneş, metodist al Casei de cul
tură.

LA CASA DE CULTURA A TI
NERETULUI, a avut loc deschi
derea expoziţiei de pictură a Eca- 
terinei Pachiţac, absolventă a 
Şcolii populare de artă din Sibiu. 
Cuvintul de deschidere a fost rostit 
de loan Holhoş, preşedintele Co
mitetului municipal pentru cultură 
şi educaţie socialistă al municipiu
lui Sibiu.

ALŢINA. Aici s-a dezbătut tema §j 
„Viaţa şi opera lui Octavian Goga“, jj 
prezentată de Paraschiva Monda, jj 
bibliotecară.

MEDIAŞ, la Casa de cultură a 
municipiului Mediaş s-a organizat 
o „Dimineaţă de basm“ pentru 
copii. A fost o acţiune deosebit de 
reuşită la care au luat parte sute 
de copii.

— şoferi cu gradele B, C, cu continuitate de peste ^
3 ani în conducere auto — pe vehicul de ca- * 
tegoria C \

— muncitori necalificaţi cu stagiul militar sa- |
tisfăcut

— şoferi cu gradul C cu o vechime de peste  ̂1 an J
în meseria de şofer şi în etate de 22 ani im- | 
pliniţi la data de 31 decembrie 1971, pentru s 
cursul cu durată de 3 luni ce se organizează J
de I.T.S., în vederea obţinerii permisului de |
conducere valabil pentru categoria D.

Informaţii suplimentare se pot obţine la biroul per- s 
> sonal al I.T.S., telefon 1 14 86. I
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C . E . I . L .  S i b i u
ANGAJEAZĂ:

TRACTORIŞTI RUTIERIŞTI, pentru sec
toarele de exploatare a lemnului din raza 
judeţului Sibiu.

Doritorii se pot adresa la C.E.I.L. Sibiu, str. Rîului 
nr. 23, telefon 2 00 60, biroul personal, sau sectoarelor 
de exploatare din Mediaş, Avrig, Tălmaciu, Riul Va
dului, Orlat.

«
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9
9

.9

w m m m m m m m m m m m m ..

In sfîrşit s-a arătat că pe linie de 
investiţii se lucrează în asalt şi că, 
aceasta s-a făcut doar spre sfîrşitul 
anului. Faptul este, de altfel, reflec
tat şi în nerealizarea planului de 
construcţii-montaj.

In ce priveşte stilul de muncă al 
direcţiei s-au conturat unele conclu
zii care trebuie să reţină foarte se
rios atenţia conducerii acesteia: se 
încurcă, uneori, atribuţiile între con
siliile populare care conduc activi
tatea întreprinderilor de gospodărie 
comunală şi locativă şi direcţie, care 
trebuie să îndrume, să controleze şi 
să coordoneze doar pe linie tehnică. 
(Nu este mai puţin adevărat că mu
nicipiile, oraşele şi comunele, con
siliile populare ale acestora au cerut 
sporadic sprijinul direcţiei). Nu se 
rezolvă întotdeauna problemele cu 
simţ de răspundere. Se practică for
mula „Cum doriţi, aşa facem. Dacă 
doriţi aşa, facem aşa, dacă nu alt
fel...“ ceea ce denotă lipsă de perso
nalitate chiar pe linia rigorii tehni
ce. Este necesar ca munca să fie mai 
bine planificata, să se ştie precis ter
menele şi specialiştii direcţiei care 
trebuie să realizeze un anumit pro
iect sau lucrare de specialitate. Există 
numeroase probleme rămase fără so
luţionare. Altfel, în privinţa depozi
tării sau anihilării reziduurilor me
najere va trebui să se găsească în
tr-un timp cit mai scurt soluţia op
timă, folosindu-se din plin mecani
zarea. De asemenea, este necesar 
mai mult discernămînt în solicitarea 
şi gospodărirea fondurilor. Pe această 
linie se subliniază pregnant indicaţia 
de a se finanţa o serie de lucrări 
mari de investiţii din fonduri obţi
nute din cooperări cu ministerele 
care au în subordine diverse între
prinderi industriale din judeţul nos
tru.

Ca o concluzie generală s-a desprins 
ideea că o mai bună organizare a 
muncii, o strictă respectare a atri
buţiilor pe linia adîncirii competen
ţei şi specializării tehnice va duce 
la rezultate superioare In acest an 
şi în viitor.

VIOREL CUCU

Trustul de mecanizare Bucureşti
Staţia de utilaje Braşov -  

Secţia Sibiu
Şoseaua Alba Iulia nr. 40 

angajează următoarele categorii de personal:
— CONDUCĂTORI AUTO, pentru autobasculante 

de 5 tone
— MECANICI AUTO, categoria 3—6
— TINICHIGIU AUTO, categoria 3—6
— REVIZOR TEHNIC AUTO, autorizat.
Informaţii suplimentare, în Sibiu, la sediul secţiei şi la 
telefon 1 32 76.

în tr e p r in d e r e a  d e  in d u s tr ie  
lo c a lă  A MET S ib iu

ANGAJEAZĂ:
— şef serviciu financiar
— şef birou financiar
— şef birou contabilitate
— primitori-distribuitori (gestionari).

întreprinderea de industrie locală 
judeţeană ARCHIMET Sibiu

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:
— 1 macaragiu auto — pentru macara de 5 tone
— 1 magaziner pentru secţia Orlat II.
Salarizarea conform H.C.M. 914/1968.

CAUT femeie Îngrijire copiL Hipodrom, bloc 3, apartament 50. 

VÎND casă liberă, 2 camere, bucătărie, curte. Str. Petrila 13. 

PIERDUT autorizaţie I.R.T.A., basculă 31 Sb 600. O declar nulă.
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APĂRAREA INTEGRITĂŢII AVUTULUI OBŞTESC
-  O SARCINA MEREU ACTUALA P E N I I  FIECARE

!, PENTRU FIECARE CETĂŢEAN
Apărarea Integrităţii avutului ob

ştesc se înscrie ca o obligaţie per
manentă pentru cadrele de condu
cere din orice domeniu de activita
te, pentru toţi cetăţenii patriei noas
tre. In repetate rinduri această pro
blemă a fost reluată atit în docu
mentele de partid cit şi în cele de 
stat, fiind reactualizată cu o atenţie 
sporită la plenara C.C. al P.C.R. din
3—;5 noiembrie anul trecut, în care 
se sublinia că „munca politieo-edu- 
cativă trebuie să pună pe primul 
plan apărarea proprietăţii socialiste 
de stat şi cooperatiste".

Respectînd cu strictele legile şi 
normativele în vigoare, majoritatea 
unităţilor economice din judeţul Si
biu au respectat şi respectă cu străş
nicie integritatea avutului obştesc. 
Dacă totuşi pe alocuri se mai întim- 
plă altfel, comitetele oamenilor mun
cii, sub directa îndrumare a orga
nelor şi organizaţiilor de partid iau 
măsuri eficiente pentru recuperarea 
daunelor, pedepsirea celor vinovaţi. 
O activitate fructuoasă pe linia pre- 

, venirii şi apărarea integrităţii avutu
lui statului au desfăşurat-o organiza
ţiile de partid din unele întreprin
deri ale judeţului cum sínt: Uzine
le textile Cisnädie. U.M.M.N. Cepşa 
Mică, Uzina mecanică Mîrşa, Fabrica 
de şuruburi Mediaş, „Victoria" Sibiu 
şi multe altele, care, desfăşurînd o 
vastă muncă politică de masă, au 
reuşit^ să elimine în mare măsură 
unele aspecte negative din concepţia 
unor oameni certaţi cu normele de 
gtică socialistă.

Nu aceeaşi apreciere reţinem pen
tru alte uniţăti economice la care 
soldul pagubelor nerecuperate a cres
cut simţitor. Aşa este cazul fabricii 
..Libertatea“, al întreprinderii pentru 
producţia şi valorificarea legumelor 
şi fructelor, C.E.I.L. şi U.J.C.C. din 
Sibiu, iar la altele, ca de exemplu 
la întreprinderea pentru valorifica
rea cerealelor şi plantelor tehnice 
cît şi la întreprinderea de industria
lizare a laptelui, soldurile au crescut, 
influentînd sporirea cu 60 la sută a 
pagubelor nerecuperate pe ansamblul 
judeţului.

In general producerea de noi pa
gube şi creşterea soldului nerecupe
rat al acestora este determinată în 
principal de nerespectarea în toate 
cazurile a obligaţiilor derivînd din 
dispoziţiile legale. De exemplu, în 
urma controlului efectuat de direcţia 
noastră cu concursul organelor ju
deţene de stat, în trimestrul IV al 
anului trecut, la Întreprinderea de 
producţie şi valorificare a legumelor 
şi fructelor Sibiu, la întreprinderea 
de industrializarea laptelui, cît şi la 
întreprinderea de industrializare a 
cărnii şi I.A.S. Sibiu s-au constatat 
numeroase abateri de la prevederile 
legale.

De subliniat faptul că activitatea 
de recepţie şi primire în gestiune 
a bunurilor, reglementată prin 
H.C.M. 941/1951 nu se desfăşoară in 
mod corespunzător. Astfel, cu toate 
că in componenta comisiilor de re
cepţie intră mai mulţi salariaţi de

specialitate, recepţia efectivă este 
asigurată numai de gestionar. Este 
cazul magaziei centrale a întreprin
derii de industrializarea laptelui, la 
care notele de intrare-recepţie pen
tru valori materiale de 10 milioane 
şi jumătate erau semnate numai de 
gestionar, situaţia fiind similară şi 
la depozitele de legume şi fructe 
ale centrelor Sibiu şi Mediaş din ca
drul I.P.V.L.F. Sibiu. De asemenea 
s-au constatat abateri în ceea ce pri
veşte primirea unor materii prime 
în valoare de 537 mii Iei la Indus
tria laptelui care au fost depozitate 
în magazia centrală fără a ii recep
ţionate şi, respectiv, înregistrate în 
evidenta gestiunii.

Multă superficialitate a dovedit şi 
conducerea întreprinderii de indus
trializare a cărnii Sibiu, care a în
credinţat spre gestionare depozitul 
de materiale şi piese de schimb, fă
ră întocmirea vreunui document 
(proces-verbal de predare-primire) 
precedat de efectuarea inventarierii 
ce se impunea eu atit mai mult eu 
cit fostul gestionar era reţinut de 
organele de cercetare penală.

Depozitarea, conservarea şi ma
nipularea mijloacelor materiale şi 
băneşti se face în unele cazuri eu 
nerespectarea prevederilor legale în 
vigoare. Cum poate fi caracterizată 
atitudinea unor cadre din conducerea 
întreprinderii de industrializare a 
laptelui, unde unele materiale de 
valori mari se păstrează în şuri în
chiriate, ori — neîneuiate, cum e 
cazul putinilor cu telemea — în 
stradă, sub cerul liber (centrul de 
producţie Şălişte)? Tot la . această 
Întreprindere, materiale în valoare 
de o jumătate de milion lei sínt de
pozitate în curtea unităţii, fără a 
fi puse sub cheie.

O altă sarcină de importanţă deo
sebită care este reglementată prin 
diferite legi este inventarierea pe
riodică a valorilor materiale şi bă
neşti. Şi în această direcţie, la con
troalele efect,uate, s-au desprins u- 
nele abateri de la cadrul legal. Spre 
exemplu, la I.P.V.L.F. Sibiu, la care 
soldul pagubelor a crescut simţitor, 
s-a programat o singură inventarie
re în tot cursul anului (fată de cel 
puţin 3 inventarieri prevăzute în 
normele de stat) pentru 21 magazi
ne săteşti, chioşcuri şi centre de 
achiziţie. Din cele aproape 100 de 
verificări ce trebuiau efectuate de 
revizorii de gestiuni, în anul care 
a expirat s-au realizat numai jumă
tate.

Ignorîndu-se aceste norme s-a a- 
juns ca la „Frigoriferul" Sibiu să 
se constate pagube apreciabile în 
valoare de 235 mii lei în gestiunea 
lui Vasile Trifan şi a altora. La.a- 
ceastâVsituaţie s-a ajuns datorită e- 
fectuării" cu - jumătăţi de măsură a 
inventarierilor prevăzute în graficul 
pe anul 1971 la depozitul de carne 
congelată şi refrigerată.

De asemenea, se mai constată în
că destule abateri în ceea ce pri
veşte respectarea legii privind an
gajarea gestionarilor şi constituirea

garanţiilor. Astfel, la unităţile ve 
rificate s-a desprins faptul că 22 de 
gestionari au fost angajaţi fără a 
Ü se solicita în prealabil situaţia 
antecedentelor penale (din care 17 
la I.P.V.L.F.), că unui număr, de 54 
gestionari nu li s-au stabilit garat! 
tia suplimentară ce se ridică ia 406 
mii lei, iar unora dintre ei nu li 
s-a constituit nici măcar garanţia 
cerută de legile in vigoare. S-au 
găsit, de asemenea, numeroase ca
zuri de garanţii in numerar scaden 
te şi neîncasate, în sumă de 85 mii 
lei, cele mai multe fiind identifi 
cale la Industria laptelui.

Creşterea pagubelor la întreprin
derile verificate a fost favorizată şi 
de organizarea necorespunzătoare a 
controlului ierarhic operativ curent 
şi a controlului financiar preventiv, 
sarcină de care se fac răspunzătoare 
comitetele oamenilor muncii din în
treprinderile amintite.

Creşterea soldului nerecuperat al 
pagubelor materiale la întreprinde
rile verificate îşi are explicaţia şi 
în carenţele manifestate în activita
tea de urmărire şi recuperare a pa
gubelor. Tocmai de aceea, organele 
noastre de control au dispus: pu
nerea în executare a 8 titluri exe
cutorii pentru pagube în sumă de 
37 mii iei unor gestionari care func
ţionau în cadrul unităţilor verifica
te; transmiterea spre urmărire la 
noul loc de muncă a titlurilor exe
cutorii pentru pagube în sumă de 
23 mii lei produse de 9 debitori 
(I.P.V.L.F.); încasarea unui număr 
do 28 debitori ai I.P.V.L.F., care e- 
rau consideraţi (!) insolvabili, pen
tru plata sumei de 17 mii lei: evi
denţierea în contabilitate a unor pa
gube în sumă de 197 mii lei, pen
tru care s-au emis decizii de impu
taţii.

în faţa multiplelor abateri consta
tate au fost luate 232 măsuri de re
mediere operativă sau transmise prin 
dispoziţii obligatorii, s-a hotărît a- 
plicarea a 200 sancţiuni contraven
ţionale sau disciplinare, stabilirea 
de răspunderi materiale pentru pa
gube în sumă de 15,5 mii lei, ca şi 
instruirea a 254 gestionari etc.

Acestor stări de lucruri, de încăl
care a legalităţii socialiste, arăta to
varăşul Nicolae Ceauşescu la înche
ierea lucrărilor plenarei C.C. al 
P.C.R. din 3—5 noiembrie, trebuie 
să le punem capăt cu toată hotărî- 
rea în cel mai scurt timp, pentru 
a întrona în toate colectivele, in 
toate instituţiile, în întreaga activi
tate economică şi de- stat un spirit 
de înaltă responsabilitate faţă de 
bunul obştesc, faţă de avuţia socia
listă a poporului noslru.

Pentru înfăptuirea acestei sarcini 
de prim ordin subscriem şi noi sa
lariaţii din cadrul direcţiei, anga- 
jîndu-ne să veghem neabătut, per
manent la apărarea integrităţii avu
tului obştesc.

VASILE GIORGI
directorul Direcţiei teritoriale
de control şi revizie nr. 15 

Sibiu

Oraşul Cisnădie se înnoieşte. In 

imagine noile blocuri, cu cite pa

tru nivele, în cartierul Măgura

Foto: FRED NUSS

0 interesantă şi utilă 
culegere de texte 
din legislaţia muncii

Nicoleta Stoica şi Elena Cocoş, se numără printre cititoarele active 
ale bibliotecii căminului cultural din Bolţa. In fotografie: cele două 

tinere consultind noutăţile apărute in bibliotecă

Planificări sînf

Comitetul executiv al Consiliului 
popular al judeţului Sibiu analizînd 
constatările organelor de specialitate 
din cadrul Direcţiei pentru probleme 
de muncă şi ocrotiri sociale cu pri
vire la lipsa posibilităţilor de docu
mentare a cadrelor de conducere şi 
a celor de execuţie din unităţile so
cialiste, a găsit necesară editarea unei 
broşuri care să cuprindă unele texte 
din legislaţia muncii.

Broşura, întitulată „Texte uzuale 
din legislaţia muncii" a fost editată 
de către Direcţia pentru probleme 
de muncă şi ocrotiri sociale a jude
ţului Sibiu. Lucrarea prezintă înmă
nuncheate actele normative mai u- 
zuale şi face trimiteri la texte care 
au aplicaţie în soluţionarea aceleiaşi 
probleme.

Necesitatea de a pune Ia îndemlna 
celor ce aplică în activitatea lor zil
nică legislaţia muncii (încheierea, 
modificarea sau desfacerea contrac
tului de muncă, drepturi de personal 
etc.) şe justifică cu atit mai mult cu 
cît a trecut un timp destul de Înde
lungat de la modificările suferite de 
Codul muncii (decretele 369/1956 şi 
266/1960), precum şi prin mai recen
tele modificări intervenite o dată cu 
emiterea Legii nr. 1/1970.

în culegere, în prim plan, se pu
blică Codul muncii, ou modificările 
la zi. Chiar dacă peste puţin timp 
va apare noul Cod ai muncii, aceasta 
nu scade din valoarea utilităţii viitoa
re a lucrării, deoarece situaţiile vechi 
vor continua să fie rezolvate potri
vit legislaţiei în vigoare la data mo
dificării sau stingerii raportului de 
muncă respectiv.

Culegerea cuprinde apoi Legea nr. 
1/1970 privind organizarea şi disci
plina muncii în unităţile socialiste 
de stat. De asemenea, este publicată

Legea nr. 26/1967 privind concediile 
de odihnă ale angajaţilor, precum şi 
Precizările nr. 2038/1968 date de Mi
nisterul Muncii in aplicarea acestei 
legi.

Broşura mai publică Hotărîrea nr.
880/1965 privind acordarea ajutoare
lor materiale în cadrul asigurărilor 
sociale de stat, precum şi întrebări- 
răspunsuri şi precizări ale Ministe
rului Muncii in aplicarea ei.

In vederea rezolvării situaţiilor 
complexe ce apar în activitatea zil
nică, colectivul redacţional a găsit 
necesară — după unele articole alo 
actelor normative publicate — intro
ducerea notelor sau trimiterilor in 
subtext pentru explicarea şi docu
mentarea in materie. De asemenea, 
s-a găsit utilă şi introducerea, după 
fiecare lege sau act normativ, a 
unor note îndrumătoare. In cadrul no
telor şi trimiterilor se indică uneia 
acte normative, se dau citeva expli
caţii utile şi chiar îndrumări asupra 
modului de redactare a unor acte 
administrative in scopul uşurării 
muncii acelora cărora le este desti
nată lucrarea, a călăuzirii lor în ac
tivitatea zilnică şi a realizării unei 
practici unitare în efectuarea opera
ţiunilor din actele ce interesează or
ganizarea şi disciplina muncii, pre
cum şi în redactarea acestora cu res
pectarea tuturor condiţiu-nilor da 
fond şi formă.

Din cele expuse rezultă că broşura 
este de mare utilitate pentru totI 
conducătorii de unităţi, contabili şefi, 
jurişti şi economişti, precum şi pen
tru cei care lucrează la resoarte ca 
stabilesc dreptul de personal.

Broşura a apărut în librăriile din 
Judeţul nostru in ultimele zile ala 
lunii decembrie şi costă 3,50 lei.

S. GEORGH

(Urmare din pag. I)

tul că o serie de unităţi, printre oare 
Arpaşu de Jos, Avrig, Axente Sever, 
Bruiu, Cîrţa, Clrţişoara, Mălîncrav, 
Păuca, Poplaca, Porumbacu de Jos, 
Porumbacu de Sus, Scoreiu, Vărd 
şi-au depăşit cu mult sarcinile asu
mate în privinţa livrării laptelui de 
vacă. Aceasta demonstrează că mem
brii cooperatori ştiu să-şi mobilizeze 
forţele şi în zootehnie, nu numai în 
sectorul producţiei vegetale. In a- 
ceastă perioadă, a stabulaţiej, se ob
ţin producţii satisfăcătoare în unele 
cooperative agricole, cum sínt Ana
nas, Armeni, Arpaşu de Jos, Avrig, 
Birghiş, Cbirpăr, Cîrţlşoara, Dirlos, 
Gusu, Hoghilag, Marpod, Miercurea 
Sibiului, Micăsasa, Noiştat, Poplaca, 
Porumbacu de Jos, Săcădate, Stejă- 
rişul, Şaroşu pe Tlraave, Şura Mică, 
Şura Mare, Tîrnava, Vărd, Vurpăr 
ş.a., producţii ce atestă existenţa u- 
nor preocupări mai susţinute In ve
derea îmbunătăţirii regimului de ali
mentaţie şi îngrijire a şeptelului.

Din păcate însă, şi în acest în
ceput d-e an în multe unităţi acţiunea 
de redresare a furajării animalelor 
este de domeniul... viitorului. De 
exemplu, Ia C.A.P. Alma, Brateiu, 
Buia, Cornăţel, Cristian, Dobîrca, Ghi- 
jasa de Sus, Ludoş, Noul Român, 
Ocna Sibiului, Pelişor, Şeica Mare 
ş.a. se realizează, producţii zilnice 
de sub 1,5 litri lapte de la fiecare 
vacă furajată.

Mari nerealizări, de 1 000 hi sau 
mai mult, la producţia marfă au în
registrat îp anul trecut cooperatorii 
din Agnita, Alma, Alţîna, Apoldu 
de Jos, Birghiş, Cornăţel, Cristian, 
Ighişul Vechi, Laslea, Loamneş, Moş- 
na, Nocrich, Noiştat, Ocna Sibiului, 
Răvăşel, Şeiimbăr, unde îmbunătăţi
rea furajării nu poate rezolva — sin
gură — greutăţile din sectoarele zoo
tehnice.

Este ştiut faptul că aceste feno
mene se repercutează negativ asu
pra activităţii altor unităţi, producînd 
grave perturbaţii în economia jude
ţului, in satisfacerea cerinţelor de 
consum ale populaţiei. Faţă de a- 
ceasta, se impune ca acum. Ia înce
putul unui nou ciclu de producţie, 
lucrătorii din sectorul de creştere a

animalelor, consiliile de conducere 
şi specialiştii să ridice ştacheta res
ponsabilităţii lor iaţă de îndeplinirea 
sarcinilor încredinţate, să acţioneze 
sistematic, perseverent pentru redre
sarea unei situaţii necorespunzătoare.

Aceasta este o acţiune complexă, 
care solicită investirea unor eforturi 
creatoare considerabile. Este necesar 
ca organizaţiile de bază, comitetele 
comunale de partid să întreprindă 
măsuri energice pentru a sprijini 
conducerile administrative ale unită
ţilor in organizarea muncii în zoo
tehnie pentru ca rezultatele de pro
ducţie în acest an să fie la nivelul 
posibilităţilor, exigenţelor şi cerinţe
lor actuale.

ŷ w w w w w w w w vw w w w w  w v w v w w w w vw >

La uzina „Automecanica“ Mediaş
Cu un avînt sporit a demarat începutul acestui'-an sarcinile 

producţia anului 1972 şi colec- zilnice de plan să fie îndeplinite 
tivul de muncă al uzinei „Auto- şi depăşite. Dacă la partea or-
mecanica“ Mediaş. După cum 
sintern informaţi, pregătirea din 
timp a fabricaţiei, organizarea 
judicioasă a muncii, precum şi 
buna aprovizionare a locurilor 
de muncă au permis ca de la

ganizatorică mai adăugăm ener
gia şi entuziasmul acestui har
nic colectiv nu este de mirare 
că primele produse ale acestui 
an se află în parc, aşteptîndu-şi 
beneficiarii.

U n  b i l a n ţ  b o g a t
(Urmare din pag. I)

altfel, planul anual la aceşti indica
tori a fost îndeplinit în proporţie 
de 108,1 la sută, realizîndu-se toto
dată un spor, faţă de anul prece
dent, de 17,1 la sută.

Din prezentarea acestor realizări, 
rezultă clar progresul marcat de e- 
conomiia judeţului nostru în anul 
ce l-am încheiat de curînd, ceea ce 
constituie baza unor înfăptuiri şi 
mai mari în acest an. După cum 
este cunoscut, anul 1972 va marco, 
o nouă etapă In îndeplinirea cu suc
ces a cincinalului. De aceea se cu
vine să scoatem în evidenţă, fără 
a subestima cîtuşi de puţin bunele 
rezultate, citeva din neajunsurile 
manifestate în activitatea unor co
lective de muncă în 1971, aceasta 
tocmai pentru a se lua din timp 
măsurile corespunzătoare de preîn- 
tîmpinare, de înlăturare a acestor 
deficienţe.

Este ştiut că o serie de unităţi, 
printre care fabrica „Record", Aba
torul, Antrepozitul frigbrifer, unită
ţile de industrie locală AMET,
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Anul 1971 a înscris In mod fi
resc şi pentru cercetătorii Centru
lui de ştiinţe sociale din Sibiu al 
Academiei de Ştiinţe Sociale şi 
Politice a R.S. România, ca şi 
pentru Întregul nostru popor, un 
moment de o importanţă deose
bită. El a fost marcat de publi
carea, dezbaterea şi adoptarea do
cumentelor de partid privitoare la 
îmbunătăţirea şi intensificarea ac
tivităţii educativ-ideologice. Des
pre valoarea deosebită a acestor 
documente, devenite un vast pro
gram de lucru, s-a scris, cu bună 
îndreptăţire, mult. Ceea oe inten
ţionează articolul de faţă este ca, 
în lumina sarcinilor ce au fost 
puse, să facă o trecere în revistă, 
fie şi sumară, a activităţii desfă
şurate de personalul ştiinţific din 
cadrul centrului de cercetări si
bian în anul ce de curînd s-a 
sfirşit.

Munca acestui colectiv se des
făşoară organizată In citeva sec
toare: unul de istorie, altul de 
lingvistică şi istoria literaturii şi 
artei şi în sfirşit un bl treilea 
de sociologie-etnografie. De la bun 
început, trebuie spus că toate sec
toarele menţionate au abordat în 
1971 o tematică de interes major, 
prin intermediul căreia s-au adus 
şi se vor aduce contribuţii ştiin
ţifice de real şi larg interes pe 
plan naţional şi chiar internaţio
nal. Totodată, în funcţie de spe
cificul fiecăreia dintre discipline, 
s-a urmărit ca prin munca desfă
şurată să se realizeze un plus de 
cunoaştere cu privire la trecutul 
municipiului şi judeţului nostru 
şi la problemele şl aspectele pre
zentului, de construcţie socialistă 
pe aceste meleaguri, căutîndu-se 
astfel a se asigura şi posibilităţi 
complexe de utilizare şi fructifi
care a cercetărilor respective pe 
plan loca], în sprijinul diferitelor 
foruri cultural-educative,

Chiar şi numai o enumerare a 
temelor ce au stat în atenţie ár 
putea fi, credem, edificatoare in 
bună măsură. Astfel, cercetătorii

în domeniul istoriei (dr. docent 
Carol Göllner, Thomas Nagler, 
Vasile Ciobanu), propunîndu-şi o 
aprofundare a problematicii lup
telor sociale şi de eliberare na
ţională din trecutul patriei noas
tre şi, în paralel, studierea pro
cesului de făurire şi cimentare 
peste veacuri a frăţiei dintre po
porul român şi naţionalităţile con
locuitoare — obiectiv din nou 
subliniat pentru istoriografia noas
tră de către tovârăşul N i c o l a e  
C e a u ş e s c u  la Plenara din 3—5 
noiembrie 1971 a C.C. al P.C.R.— 
au desfăşurat o amplă activitate 
de documentare în vederea redac
tării unor studii de sinteză cu

graiurilor săseşti, eveniment edi
torial remarcat ca atare, s-a con
tinuat, de către colectivul ştiin
ţific compus din Anneliese Thudt, 
Gisela Richter, Roswitha Santa şi 
Sigrid Klohner, elaborarea aces
tei lucrări de mare importanţă, 
definitivîndu-se partea eonţinind 
literele H, I, J  (volum în prezent 
în curs de tipărire) şi redactîn- 
du-se în bună măsură articolele 
pentru litera K. Conceput ca un 
veritabil tezaur lingvistico-istoric 
nu numai ai graiurilor, dar şi a! 
vieţii şi obiceiurilor populaţiei să
seşti din Transilvania de-a lungul 
timpului, acest dicţionar îşi pro
pune totodată să reflecte preg

numentele istorice din Sibiu dis
părute sau modificate substanţial 
în cursul secolelor XIX—XX (Paifl 
Niedermaier).

Ca foarte important in viaţa 
municipiului şl judeţului nostru 
s-a arătat a fi acel nucleu socio
logic din cadrul centrului de cer
cetări sibian, căruia i s-au pus 
bazele abia la mijlocul anului
1970. Deşi încă restrins ca forte 
de cercetare (două cadre ştiinţi
fice: Florica Vaşiiiu şi Rodica 
Ata nase.scu) şi aflat abia la în
ceput de drum, acesta a abordat 
cu sprijinul ori in colaborare cu 
diverşi alţi factori, cum ar fi Ca
binetul judeţean de partid sau Co-

UN CENTRU DE CERCE
TĂRI, UN AN DE MUNCĂ

privire la istoria populaţiei ger
mane din România şi la întărirea 
continuă a prieteniei dintre a- 
ceasta şi poporul român (rezulta
tele cercetărilor respective vor 
constitui substanţa unei suite de 
volume, dintre care primul va fi 
predat la tipar la începutul anu
lui 1973), precum şi referitoare la 
situaţia economico-socială şi lupta 
maselor populare din Sibiu şi îm
prejurimi între anii 1918—1928 
(temă care va pune din plin ia 
contribuţie bogatul material docu
mentar, aproape totalmente ine
dit, din arhiva fostei prefecturi 
a vechiului judeţ Sibiu).

In direcţia cercetărilor lingvis
tice, după ce la începutul anului 
trecut a fost prezent în librării 
volumul litera G din Dicţionarul

nant In conţinutul lui efectele in 
planul limbii ale strinsei şi înde
lungatei convieţuiri a acestei na
ţionalităţi cu poporul român.

Şi temele care au fost abordate 
în sfera istoriei literaturii şi a 
artei se evidenţiază ca interesante 
şi de vădită importanţă. Astfel, 
au fost studiate; Raporturile dintre 
literatura română şi cea germană 
din Transilvania în secolul ai 
XlX-Iea (Joachim Wittstock), pro
blemele teatrului ardelean din a- 
celaşi veac (Eugen Onu), Activi
tatea iolcloristică in domeniul 
poeziei populare a lui Fr. Wilhelm 
Schuster (Ana Goţia) sau — uti
litatea practică deosebită a aces
tei lucrări in activitatea de res
taurare şi conservare a părţii vechi 
a oraşului e indiscutabilă — Mo-

tor r  -ar / ,

mitetul judeţean pentru cultură 
şi educaţie socialistă, o gamă va
riată de probleme, ca, de exem
plu: activitatea de răspîndire a 
cunoştinţelor ştiinţifice la sate şi 
influenţa ei asupra opiniei publi
ce, opinii şi atitudini faţă de în- 
văţămînt şi viaţă ale studenţilor 
de la Facultatea de filologie şi 
istorie din Sibiu şi adaptarea a- 
cestora la stilul de muncă uni
versitar, timpul liber al tineretu
lui de la sate, cartea de mare 
tiraj — instrument social de mo
dificare şi schimbare a atitudini
lor şi opiniilor în mediul rural etc.

De o bună apreciere, atit pe 
plan intern cît şi extern, se bu
cură şi revista centrului „For
schungen zur Volks- und Landes
kunde“, in sumarul căreia pre

zenţa cercetărilor unităţii e ma
sivă şi precumpănitoare, remar- 
cindu-se prin materiale diverse şi 
contribuţii originale.

Insuşindu-şi întru totul conţinu
tul de idei al documentelor de 
partid privitoare la îmbunătăţirea 
muncii politico-ideo'ogice, lucră
torii centrului sibian de ştiinţe 
sociale au făcut o temeinică ana
liză a activităţii lor de pină acum. 
Reţinând succesele obţinute — 
care nu au fost puţine — ei au 
hoţărit să Ie sporească atlţ în di
recţia orientării mai bune, mai 
clare şi mai intransigente din 
punct de vedere ideologic şi şti
inţific a substanţei cercetării, cit 
şi. in privinţa unei mai ample şi 
operative difuzări, pe toate căile, 
a rezultatelor atinse, ca astfel să 
îşi aducă o contribuţie cu mult 
mai eficientă în vasta operă de 
edificare şi dezvoltare a conştiin
ţei socialiste, de pe poziţiile res
pingerii ideii ştiinţei „pure“, ne
angajate. Deşi a trecut puţin timp 
de Ia apariţia documentelor amin
tite, încorporarea organică a spi
ritului lor la temelia activităţii 
desfăşurate de către centrul si
mian al Academiei de Ştiinţe So
ciale şi Politice e in prezent in
tens sesizabilă. De asemenea, e 
de remarcat o mai vie, mai amplă 
şi mai complexă prezentă în ul
timele luni a cercetătorilor aces
tei instituţii in domeniul activi
tăţii cultural-poiitice de masă şi 
obşteşti, prin conferinţe şi expu
neri pe diverse teme, susţinute 
în municipiul Sibiu şi în judeţ.

Intrînd intr-un nou au, cerce
tătorii centrului sínt hotărîţi să 
păşească cu ş! mai multă fermi
tate şi consecvenţă pe drumul 
acesta al maximei şi multilatera
lei eficacităţi a muncii lor, con
ştienţi fiind că numai astfel îşi 
vor putea îndeplini integral mi
siunea nobilă ce le revine pe 
pian social-cetăţenesc.

EUGEN ONU 
cercetător ştiinţific
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MACO, ELCA nu au reuşit să se 
încadreze în sarcinile anuale de 
plan, la aproape toţi indicatorii. Es
te adevărat că au existat o serie 
de greutăţi obiective în ce priveşte 
funcţionarea utilajelor („Record"), 
aprovizionarea cu materii şi mate
riale (unităţile de industrie locală), 
dar nu poate fi trecută cu vederea 
lipsa de preocupare, acceptarea cu 
uşurinţă a unei atitudini de resem
nare a unor colective de conducere 
din aceste unităţi. Sigur că analiza 
critică a acestor rezultate, măsurile 
ce se vor lua în adunările generale 
ale oamenilor muncii vor schimba 
radical, în acest an, activitatea uni
tăţilor menţionate.

In acelaşi timp trebuie tras un 
semnal de alarmă asupra modului 
în care unităţile economice, centra
lele industriale se vor ocupa de în
deplinirea sarcinilor de export. A- 
nul 1971 a marcat, la unele unităţi, 
o slabă preocupare în acest sens. 
Astfel, planul la export a fost în
deplinit doar în proporţie de 82,1 
la sută, datorită faptului că 13 în
treprinderi, din cele 45 care au a- 
vut sarcini de plan la acest indi
cator, au încheiat anul cu nereali
zări. Lărgirea competenţelor unităţi
lor producătoare, ale centralelor in
dustriale în ceea ce priveşte posi
bilităţile de prospectare a pieţei ex
terne, a încheierii de contracte cu 
beneficiarii străini va trebui să se 
facă mai mult simţită în acest an.

Privită din punctul de vedere al 
ritmului de creştere, activitatea de 
investiţii-construcţii din 1971 este 
favorabilă. Pe total, volumul de in
vestiţii a sporit cu 16,6 la sută fa
ţă de 1970, iar Ia conştrueţii-montaj 
cu 17,6 la sută. Şi totuşi, datorită 
faptului că judeţul nostru, ca de 
altfel toate judeţele ţării au avut 
sarcini deosebit de importante din 
acest punct de vedere, planul anual

de investiţii nu s-a realizat decit 
în proporţie de 96,6 la sută. Sigus 
că, in general, activitatea s-a desfă
şurat în condiţii mal bune decit în 
anii precedenţi. In multe unităţi, ca 
cele apartinînd M.I.C.M., M.I.M.C.,
M.I.L., M.C.I., Consiliului popular
judeţean, sarcinile anuale au fost 
chiar depăşite. Au intrat în funcţiu
ne o serie de capacităţi de mara 
importanţă pentru realizarea ritmu
lui de creştere a producţiei din a- 
cest an, s-au construit peste plan 
un număr de 234 apartamente, au 
fost atacate o serie de lucrări care 
vor constitui front de lucru pentru 
activitatea din timpul iernii. Volu
mul de investiţii va spori în anul 
acesta cu peste 18 la sută, aşa că! 
sarcinile sínt şi mai mari. De acest 
lucru vor trebui să ţină cont în pri
mul rînd unităţile care în 1971 au 
înregistrat mari nerealizări, cum 
sínt „Eleetromontajul", U.M.M.N. şi 
„Garbosin" Copşa Mică, „Drapelul 
roşu", Fabrica de bere şi altele. Va 
trebui totodată să se acorde o mai 
mare importanţă lucrărilor în regie 
proprie, deoarece numai în felul a* 
cesta pot fi orientate unităţile de 
construcţii spre executarea obiecti
velor mari, oare să asigure o efi- 
cienţă ridicată şl în această activi
tate.

Spuneam că rezultatele obţinute 
în anul 1971 constituie o bază so
lidă pentru îndeplinirea în bune 
condiţiuni s sarcinilor celui de-al 
doilea an al cincinalului. Primele 
rezultate din aceste zile confirmă 
acest lucru. Cele mal multe colecti
ve de muncă au demarat bine in 
noul an. Condiţiile tehnico-materiale 
create, hotărîrea oamenilor muncii 
de a-şi spori eforturile, constituia 
premise sigure ale îndeplinirii pre
vederilor planului pe 1972, ale rea
lizării angajamentelor ce se vor lua 
în adunările generale ala oameni
lor muncii.

Elevele Felicia Popa şl Maria Miclea, anul IU, de la Ucenl pedagogic 
Sibiu, alaiuri de educatoarea Felicia Siabu, în timpul unei ore de 
practică, asistînd Ia o lecţie model Ia Grădiniţa ar. 10 din localitate
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Deschiderea lucrărilor Conferinţei>

Organizaţiei de so lid a rita te
cu popoarele afro-asiatice

Cairo 10 — Corespondentul Ager- 
pres, Nicoiae N. Lupu, transmite: 
Luni s-a deschis la Cairo cea de-a 
V-a Conferinţă a Organizaţiei de so
lidaritate cu popoarele afro-asiatice 
(O.S.P.A.A.). Conferinţa va exami
na probleme privind faza actuală a 
luptei împotriva imperialismului, co
lonialismului şi ned Colonial ismu- 

■ lui, lupta pentru consolidarea in
dependenţei naţionale, mişcarea 
ele eliberare naţională din Africa 
şi Asia, solidaritatea cu popoare
le din Indochina, Orientul Apro
piat şi alte regiuni ale lumii, 
dezvoltarea economică şi socială a 
ţărilor afro-asiatice. La lucrări iau 
parte 63 de delegaţii reprezenlînd 
comitetele naţionale de solidaritate, 
mişcările de eliberare, precum şi 
observatori din 30 de ţări. Din Ro
mânia participă o delegaţie condusă

de prof. univ. Stanciu Stoian, secre
tar general al Ligii române de prie
tenie cu popoarele din Asia şi Afri
ca.

Conferinţa a fost Inaugurată de 
premierul egiptean, Mahmoud Fawzi, 
care a adresat participanţilor un cu- 
vînt de salul. Au luat cuvîntul apói 
preşedintele conferinţei, Mohammad 
Abdessalam El Zayyat, prim-secretar 
al C.C. al Uniunii Socialiste Arabe, 
şi Youssef El Sebai, secretar general 
al O.S.P.A.A. In continuare, au fost 
citite mesajele adresate conferinţei 
de o serie de şefi de state şi gu
verne, între care mesajul preşedin
telui Consiliului de Miniştri al Re
publicii Socialiste România, Ion 
Gheorghe Maurer.

Lucrările conferinţei continuă . pl- 
nă la 13 ianuarie.

Delegafii româneşti 
peste hotare

Santiago de Chile 10, — Cores
pondentul Agerpres, Eugen Pop, 
transmite: Delegaţiile partidelor 
comuniste şi muncitoreşti care au 
participat- la manifestările consa
crate semicentenarului Partidului 
Comunist din Chile au avut o în- 
tîlnire cu Luis Figueroa, preşedin
tele Centralei Unice a Muncitori
lor (C.U.T.), şi cu alţi conducă
tori ai acesteia. A participat de
legaţia Partidului Comunist Ro
mân, formată din tovarăşii Petre 
Lupu, membru al Comitetului Exe
cutiv al C.C. al P.C.R., şi Teodor 
Coman, membru al C.C. al P.C.R., 
prim-secretar al Comitetului jude
ţean Tulcea al P.C.R.

Luis Figueroa a vorbit oaspeţi
lor despre activităţile multiple 
desfăşurate de sindicatele afiliate 
acestei organizaţii, cea mai mare 
şi mai importantă din ţară, şi a

expus, de asemenea,, condiţiile 
care se creează in prezent pentru 
o tot mai largă participare a oa
menilor muncii chilieni la orga
nizarea, planificarea şi -conducerea 
economiei.

#
Hanoi 10 (Agerpres). —- Amba

sadorul extraordinar şi plenipoten
ţiar al Republicii Socialiste Româ
nia in R.D. Vietnam, Tudor Zam
fira, a fost' primit în vizită de 
prezentare de primul ministru al 
R.D. Vietnam, Fam Van Dong.

De asemenea, ambasadorul ro
mân a tăcut o vizită preşedinte
lui Comitetului Permanent al Adu
nării Naţionale a R.D. Vietnam, 
Truong Chinh.

CŰ prilejul acestor vizite, au 
avut loc convorbiri desfăşurate 
într-o atmosferă cordială, priete
nească. ţ

Un interviu televizat al se
cretarului general al Q.N.U.

New York 10 (Agerpres). •—. Secre
tarul general at O.N.U., Kurt Wald
heim,1 a declarat, în Cadrul unui in
terviu televizai, că baza oricărei re
glementări a crizei din Orientul A- 
propiat rămâne rezoluţia Consiliului 
de Securitate din noiembrie 1067. 
Waldheim a arătat că va examina, 
împreună cu reprezentantul său spe
cial pentru Orientul Apropiat, 
Gunnar Jawing, posibilităţile reluării 
contactelor diplomatice în vederea 
depăşirii impasului. El a menţionat, 
în context, că este gata să meargă 
s,indiferent unde, dacă acest lucru se

va dovedi util“, şi că are „unele 
idei noi privind modalităţile de faci
litare a unei soluţii politice“.

în cursul interviului, Kurt Wald
heim a susţinut ddeea „unei diplo
maţii preventive, menite să evite de
clanşarea conflictelor în iume“. El 
şi-a exprimat intenţia de a folosi din 
plin posibilităţile pe care le are se
cretarul general al O.N.U. „de a-şi 
oferi bunele oficii in scopul evitării 
crizelor şi războaielor, Secretarul ge
nerai al O.N.U. — a menţionat Wald
heim — nu trebuie să aştepte izbuc
nirea crizelor pentru a încerca re
zolvarea lor“.

Reuniunea O.P.E.C. 
de la Geneva

Geneva 10 (Agerpres). — Luni s-a 
deschis la Geneva o reuniune co-, 
mună a reprezentanţilor celor 11 sta
te membre ale Organizaţiei Ţărilor 
Exportatoare de Petrol (O.P.E.C.) cu 
cei ai companiilor petroliere occiden
tale. Ţările exportatoare de petrol, 
in special cele din regiunea Golfului 
Persic, au cerut — după cum preci
zează agenţia France Presse — ma
jorarea preţurilor plătite pentru con
cesiunile petroliere acordate compa
niilor occidentale, pentru a compen
sa. astfel, pierderile suferite ca ur
mare a devalorizării dolarului si a 
reevaluării altor monede occidenta
le.

Hubert Humphrey 
şi-a anunţat 
candidatura la 
preşedinţia S.U.A.

Philadelphia 10 (Agerpres). — 
Fostul vicepreşedinte, Hubert Hum
phrey, senator din Minnesota, şi-a 
anunţat luni, în mod oficial, can
didatura la preşedinţia Statelor U- 
nite. Intr-o declaraţie, făcută unui 
grup de consilieri din Philadelphia, 
el a spus că va cere învestitura 
Partidului democrat pentru alegerile 
prezidenţiale programate in toamna 
acestui an. Anunţîndu-şi decizia, 
Hubert Humphrey a spus că işi va 
desfăşura campania electorală „pe 
tema încetării războiului din Viet
nam şi a retrgerii imediate a tru
pelor americane din Indochina".

Argumentîndu-şi hotărirea de a-şi 
anunţa candidatura la Philadelphia, 
Hubert Humphrey a spus că a aleg 
acest oraş pentru că aici s-a sem
nat declaraţia de Independenţă a 
Statelor Unite şi că aici se va afla 
viitorul preşedinte în 1976, cînd va 
fi. celebrat bicentenarul independen
ţei.

Hubert Humphrey a mai candidat 
ia învestitura partidului democrat 
pentru această funcţie în i960, cînd 
a trebuit să cedeze în faţa fostului 
preşedinte, John Kennedy. In 1968, 
cînd l-a înfruntat în alegerile pre
zidenţiale pe Richard Nixon, fiind 
învins la o mică diferenţă.

Prima zi a negocierilor de la Ge
neva a fost consacrată Unui amplu 
schimb de vederi asupra consecinţe
lor reajustării monetare amintite. în 
esenţă, cererile ţărilor membre ale
O.P.E.C. se referă stît la despăgu
birile pentru pierderile înregistrate 
în perioada de fluctuaţie a dolarului 
(15 august Í971—15 ianuarie 1972), 
evaluate la circa 400 milioane do
lari, cit 'şi la achitarea lunară a 
unui adaos de 75 milioane do
lari, pentru pierderile viitoare-cau
zate de devalorizarea dolarului. (Re- 
devenţele plătite de companiile oc
cidentale sint calculate in dolari).

Deşi la solicitarea ziariştilor pre
şedintele O.P.E.C., Nádim Pachachi, 
a refuzat să facă vreo declaraţie în 
legătură cu negocierile de la Gene
va şi cu desfăşurarea primelor con
tacte, agenţia France Presse apre
ciază că în cadrul reuniunii s-au re
liefat două tendinţe principale rela- 

. tive la modificările de preţuri ce se 
impun şi ta nivelul despăgubirilor 
cerute.

Convorbirile vor fi reluate marţi 
după-amiază, la nivel de experţi.

R.P. CHINEZA. Marele proiect de irigare din regiunea Shaoshan, pro
vincia Hunan, redă agriculturii 54 000 de ha. Anul acesta din această 
regiune s-au adunat recolte bogate. In foto: Apeductul Chutsin lung 

de 530 m, din regiunea irigată Shaoshan

ncheierea lucrărilor 
Congresului P.C. Libanez

Beirut 10 (Agerpres). —- La Bei
rut s-au încheiat lucrările celui 
de-al Ill-lea Congres al Partidului 
Comunist Libanez.

Congresul a adoptat o serie de 
documente politice in problemele 
examinate, intre care rezoluţia pe 
marginea raportului de activitate a 
C.C. al P.C. Libanez, rezoluţia cu 
privire la situaţia din Indochina, 
precum şi o rezoluţie în problema 
palestiniană.

Hotărirea comună a Consiliului Cen
tral al Uniunii Sindicatelor Bulgare şi a 

C.C. al Uniunii Tineretului 
Comunist-Dimitrovist

în ultima zi a lucrărilor, Congre
sul a ales noile organe de condu
cere: secretar general al C.C. al
P.C. Libanez a fost reales Nikola 
Şaoui.

La lucrările. Congresului au parti
cipat delegaţii ale unor partide co
muniste si muncitoreşti; a luat par
te o delegaţie a C.C. al P.C.R., for
mată din tovarăşii Mihai Gere, mem
bru supleant al Comitetului Execu
tiv, secretar al C.C. al P.C.R., şi 
Yasile Marin, membru al C.C. al 
P.C.R., prim-secretar al Comitetului 
judeţean Ialomiţa al P.C.R.

Cuvfntul de închidere a fost ros
tit de Nikola Şaoui.

Soiia 10. • C«espondentul Ager
pres, Constantin Amariţei, .transmite: 
Presa bulgară a publicat hotărirea 
comună a Consiliului Central al Uni
unii Sindicatelor Bulgare şi a C.C. 
al Uniunii Tineretului Comunist-Di- 
mitrovîst -privind organizarea între
cerii socialiste. Pornită din iniţiativa 
frunlaşilor în producţie din judeţul 
Pernik, întrecerea pentru îndeplini
rea şi depăşirea prevederilor celui 
de-al şaselea plan cincinal de dez
voltare Socâal-economieă a R.P, Bul
garia (197.1—1975) a găsit un larg 
ecou in unităţile ecohomicé bulgare.

Hotărirea prevede sarcinile orga
nizaţiilor sindicale şi de tineret pen
tru transformarea întrecerii intr-o 
şcoală de educare a tuturor munci
torilor. O deosebită atenţie se vn

acorda studierii, popularizării şi in
troducerii rapide in practică a ex
perienţei avansate în producţie, cul
tivării unei atitudini înaintate faţă 
de colectivitate, de colaborare şi a- 
jutor tovărăşesc, dezvoltării contro
lului şi întăririi simţului de răspun
dere pentru îndeplinirea la termen 
a angajamentelor reciproce şi livră
rilor de cooperare.

Hotărirea trasează sarcina ca fie
care Colectiv de muhcă să elaboreze 
şi să adopte planuri de măsuri com
plexe, pentru întregul cincinal şi pe 
fiecare an în parte, pentru ca, pe 
baza rezervelor existente, să se ob
ţină o creştere rapidă a productivi
tăţii muncii. Planurile vor fi adop
tate in adunări generale ale munci- 

. torilor şi salariaţilor.

Cu privire la convocarea 
Comitetului politic con
sultativ al statelor parti
cipante la Tratatul de la

.Varşovia
în conformitate cu înţelegerea 

intervenită, în a doua jumătate a 
lunii ianuarie 1972, va avea loc 
ia Praga consfătuirea Ordinară a 
Comitetului Politic Consultativ al 
statelor participante Ia Tratatul 
de la Varşovia

Greva mine* 
rilor englezi

Londra 10 (Agerpres). — Cea de-a 
doua zi a grevei generale a celor 
280 000 de mineri din Marea Brita- 
nie — cea mai importantă acţiune 
grevistă din industria extractivă din 
1926 şi pînă în prezent — nu a 
adus elemente noi în disputa dintre 
sindicatele de ramură şi Consiliul 
Naţional al Cărbunelui — N.C.B. 
(National Coal Board). După cum s-a 
mai anunţat, negocierile purtate 
timp de aproape trei luni între re
prezentanţii muncitorilor şi cei ai
N.C.B., în vederea îmbunătăţirii 
condiţiilor de viaţă şi de muncă, 
nu au dus la un rezultat acceptabil 
pentru mineri, care au declanşat 
duminică o grevă generală în spri
jinul revendicărilor lor.

Surse guvernamentale din Londra 
apreciau luni că greva ar putea du
ra cel puţin o lună. Activitatea a 
fost întreruptă în toate cele 289 de 
puţuri din minele de cărbuni.

Minerii sínt hotărîţi să continue 
acţiunea lor pînă ce le vor fi satis
făcute cererile. Pe de altă parte, 
reprezentanţi ai unor organizaţii 
sindicale ale altor sectoare de mun
că din Marea Britanie şi-au expri
mat solidaritatea tu  minerii aflaţi 
în grevă.

Comitetul Executiv al Partidului 
Comunist din Marea Britanie a 
adoptat o declaraţie prin care salu
tă şi sprijină greva generală a mi
nerilor, în care se spune: „Chemăm 
pe toţi muncitorii din Anglia să-i 
sprijine pe mineri în lupta lor şi 
cerem muncitorilor din transporturi 
şi din industria energetică să refuze 
să îndeplinească orice acţiuni care 
ar putea submina, în vreun fel, 
lupta minerilor". ,

Sapporo in

In lótól Femeile votează pentru 
prima oară In capitala ţării, la 

Andorra —- la Vella

„Toate forţele in 
lupta împotriva 
rasismului, 
colonialismului şi 
imperialismului“

Lusaka 10 (Agerpres). —  într-o de
claraţie făcută în capitala zambiană, 
cu prilejul unei adunări festive con
sacrată împlinirii a 6Ö de ani de la 
crearea Congresului Naţional Afri
can din Africa de Sud, preşedintele 
C.N.A., Oliver Tambo, a subliniat că 
această organizaţie Îşi va concentra 
toate forţele în lupta împotriva ra
sismului, colonialismului şi imperia
lismului. El a relevat, că îniiinţarea 
Congresului Naţional African a mar
cat o etapă deosebit de importantă 
a luptei organizate a populaţiei afri
cane din sudul continentului împo
triva exploatării rasiste şi coloniale 
pentru eliberarea naţională.

„Exprimăm profunda recunoştinţă 
tuturor prietenilor noştri din lume şi, 
în primul rînd, ţărilor socialiste, pen
tru sprijinul acordat luptei noastre 
— a declarat preşedintele Congresu 
lui Naţional African.
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•  IN CAPITALA REPUBLICII 

TOGO au fost anunţate rezultatele 
referendumului în  cadrul căruia 
880 930 de alegători au fost chemaţi, 
duminică, să se pronunţe asupra pre
lungirii misiunii armatei de a con
duce statul, precum şi cu privire la 
reînnoirea mandatului de preşedinte 
al ţării deţinut de generalul Etienne 
Eyadema.

Cu 868 941 de voturi — anunţă a- 
genţia France Presse, — generalul 
Etienne Eyadema a fost confirmat în 
funcţia de preşedinte al Republicii.

Organizarea acestui referendum a 
fost cerută, în luna noiembrie 1971, 
de „Adunarea Poporului Togglez“ — 
partid unic.

•  PRIMUL MINISTRU NORVE
GIAN, TRYGVE BRATTELI, aflat in 
vizită la Londra, a avut întrevederi 
cu omologul său britanic, Edward 
Heath. Convorbirile dintre cei doi 
premieri s-au referit la o serie de 
probleme ridicate de aderarea Nor
vegiei la Piaţa comună, legate în spe
cial de regimul preferenţial cerut de 
guvernul norvegian în domeniul pes
cuitului.

•  IA PANMUNJON A AVUT I OC
cea de-a 14-a întîlnire preliminară 
a reprezentanţilor societăţilor de 
Cruce Roşie din RJP.D. Coreeană şi 
Coreea de Sud. La înlîtoâre, menţio
nează agenţia A.C.T.C., s-a discutat 
în legătură cu agenda de lucru a 
convorbirilor proprlu-zise, dar nu s-a 
ajuns încă la un acord, din cauza 
părţii sud-coreene care, sub diverse 
pretexte, refuză să accepte propune
rile rezonabile ale societăţii de Cruce 
Roşie din R.P.D. Coreeană; aceste 
propuneri includ şi problema liber

tăţii călătoriilor Intre nord şi sud, 
care ar putea să uşureze suferinţele 
compatrioţilor ce trăiesc separaţi, să 
contribuie la reunîficarea paşnică a 
ţării.

•  VITTORIO WINSPEARE GUIC- 
C.IARDI, reprezentantul special al 
secretarului general al O.N.U. pen
tru facilitarea soluţionării probleme
lor umanitare generate de conflictul 
indo-pakistanez, şi-a încheiat vizita 
la Rawalpindi, plecând spre Delhi, 
anunţă agenţia France Presse, El a 
declarat ziariştilor că întrevederile

denunţat arbitrajul autorităţilor ca •  CONSILIUL MEXICAN PEN-' 
fiind o încercare de a intimida pe TRU ŞTIINŢA ŞI TEHNOLOGIE a 
adversarii lor politici. w elaborat un studiu, care arată că,

in prezent, în Mexic se folosesc
•  PREŞEDINTELE VENEZUELEI, 

RAFAEL CALDERA, a numit o co
misie guvernamentală, sub condu
cerea lui Carlos Lîamozas, adjunct, 
al ministrului finanţelor, căruia i-a 
încredinţat misiunea de a stabili 
principiile de bază ale negocierii 
viitorului tratat comercial venezue- 
leano—american, Flotărirea a fost 
luată în urma denunţării, săptămina 
trecută, de către Venezuela a trata-

Evenimentul pe scurt
pe care ie-a avut cu conducătorii 
pakistaneză în legătura cu soluţiona
rea problemelor amintite au fost 
foarte constructive.

I •  LIBER SEREGNT, CANDIDATUL 
COALIŢIEI DE STÎNGA „FRENTE 
AMPI.IO“ Ia recentele alegeri pre
zidenţiale din Uruguay, a compărut 
în faţa unei curţi militare. El a fost 
interogat în legătură cu pretinse 
calomnii la adresa guvernului, pe 
care le-ar fi făcut in timpul cam
paniei sale electorale, informează a- 
genţia Prensa Latina. Pentru acuza
ţii similare au mai fost -interogaţi 
şi alţi lideri ai coaliţiei „Frente 
Amplio".

Un grup de 41 ofiţeri în retrage
re, care în timpul campaniei elec
torala din Uruguay s-au alăturat 
candidatului forţelor de stingă, a

- Sr

tulul comercial cu Statele Unite. 
Noul tratat va trebui să includă şi 
sugestiile privind tarifele ce vor fi 
stabilite la produsele importate din 
S.U.A. ca şi Ia produsele venezue- 
lene exportate pe piaţa americană.

•  GUVERNUL LIBIEI A RESPINS 
CEREREA BRITANICA de a acţiona 
ca mediator între Marea. Britanie şi 
Malta asupra datei pentru retragerea 
trupelor din Insulă, informează agen
ţia libiana de presă. Cererea de me
diere fusese adresată guvernului li
bian de ambasadorul britanic la Tri
poli. Guvernul Libiei, precizează a- 
genţia, a anunţat că refuză să joace 
acest rol, deoarece consideră că di
ferendul constituie o chestiune in
ternă a guvernului maltez, singurul 
în măsură să se pronunţe in această 
problemă.

doar 60 la sută din resursele uma
ne. Astfel, în agricultură se lucrea
ză efectiv doar 150 de zile, Sri timp 
ce pe întreaga economie forţa de 
muncă este folosită în proporţie de 
75 la sută.

Documentul — anunţă agenţia 
Prensa Latina — menţionează că, în 
1969, 559 000 de oameni n-au avut 
de lucru, numărul acestora depăşind, 
în 1980, potrivit statisticilor previ
zibile, cifra de 800 000. Se recoman
dă, între altele, construirea unor o- 
biective industriale noi, care să ab
soarbă o parte tot mai mare a for
ţei de muncă disponibile, iar inga
test scop să se dezvolte cooperarea 
economică şi ştiinţifică intre ţoale 
ţările ialino-ainerioane.

•  LA ATENA A ÎNCEPUT prima 
sesiune a Comitetului naţional con
sultativ, organism tormát din 75 
membri şi menit să înlocuiască, 
temporar, parlamentul (acesta a fost 
dizolvat la 21 aprilie 1967). Lucră
rile sesiunii au fost deschise de pre
mierul Ghecrghios Papadopoulos.

•  LA HOUSTON A ÎNCEPUT. 
LUNI, a treia conferinţă internaţio
nală anuală consacrată problemelor 
Lunii. Participă numeroşi oameni de 
ştiinţă din 18 ţări ale lumii. Vor fi 
prezentate aproximativ 250 lucrări, 
bazate pe studierea mostrelor de ro
că lunară aduse pe Pămînt de cele 
patru nave „Apollo* care au asele- 
nizat şi de staţia automată sovieti
că „Luna-16*.

Conferinţa va dura patru zile.

Sapporo — oraşul care găzdu
ieşte anul acesta jocurile olim
pice de iarna — îşi va întîmpina 
oaspeţii cu tradiţionalul salut ja
ponez „Yoh-Koso“, prescurtare a 
formulei „Yoh-Koso Irashaimasse“ 
(„Cit de mult ne bucură faptul 
c ă . aţi venit“). Dar organizatorii 
actualei ediţii a jocurilor nu pun 
preţ doar pe păstrarea renumelui 
politeţii şi ospitalităţii japoneze; 
ei doresc ca primele jocuri de 
iarnă organizate vreodată pe pă- 
mintul asiatic să fie cele mai fru
moase şi cele mai grandioase din 
istoria întrecerilor olimpice.

Şi, pentru a realiza aceasta, ei 
I  nu au precupeţit nici banii, nici 
'  eforturile. Oraşul Sapporo, pro

vincia Hokkaido şi statul japonez 
au cheltuit pentru modernizarea 
şî construirea de instalaţii spor
tive pentru edificarea „orăşelului 
olimpic“, pentru amenajarea de 
centre de presă şi administrative, 
pentru poduri, şosele şi un me
trou modern suma de peste 9,3 
miliarde dolari. Au fost angajaţi 
un milion de muncitori pentru ca 
toate lucrările să poată fi termi
nale la timp, Cele 14 stadioane, 
inclusiv cel mai mare patinoar, 
cu o capacitate de 50 000 specta
tori, din Makomanai, au costat a- 
proape 28,5 milioane dolari. Nu
mai trambulina pentru sărituri cu 
schiurile a necesitat peste 2,3 mi
lioane dolari.

Una din cele mai moderne ame
najări întreprinse de administra
ţia provinciei Hokkaido special 
pentru a Xl-a ediţie a jocurilor 
olimpice o reprezintă metroul, cu 
un traseu de 12 kilometri, care 
străbate oraşul printr-o conductă 
protectoare din duraluminiu, fă- 
cînd legătura cu orăşelul olimpic. 
In numai 15 minute, deplasîndu- 
se, fără zgomot, pe perne de aer, 
el îi transportă pe vizitatori de

la gara centrală la Makomanai, 
unde se află o mare staţie de 
autobuze, ce se îndreaptă spre 
principalele hoteluri şi clădiri ad
ministrative.

Pregătiri intense fac şî bucăta
rii de la Sapporo, dornici să-i im
presioneze cu specialităţile R>r pe 
oaspeţii din toate colţurile lumiir 
Dar se pare că echipa italiană le-a 
şi oferit o „deziluzie“, anunţînd 
■că Işi va educe orezul de acasă, 
deoarece nu se poate obişnui, cu 
cel japonez. Deocamdată, în fri
giderele gigant şi in depozitele 
alimentare de la Makomanai işi 
aşteaptă „clienţii“ 500 de vite, 120 

.de porci, 10000 de găini, cărora 
urmează să li se adauge 250 000 
de ouă şi 120 tone de legume.

Pentru a asigura desfăşurarea 
’jocurilor de iarnă în cele mai 
bune condiţiuni şi într-o ordine 
pe care ei ar dori-o desăvîrşîtă, 
organizatorii olimpiadei au anga
jat peste 13 000 de oameni, prin
tre care 4 800 soldaţi a căror obli
gaţie va fi, atunci cînd nu sínt 
ocupaţi cu „menţinerea ordinei“, 
să netezească patinoarele sau să 
dea la o parte zăpada. Ei vor fi 
puşi, de asemenea, la dispoziţia 
punctelor sanitare şi ambulanţe
lor.

Oaspeţii oficiali vor avea la 
dispoziţie 7 mari hoteluri In stil 

■ occidental, în vreme ce simplii 
amatori de sporturi de iarnă, so
siţi in grupuri sau singuri, vor 
trebui să se mulţumească cu ho
telurile mai mici, în stil japonez.

Pe lingă vizitatorii străini, se 
apreciază că din diferite părţi ale 
Japoniei vor veni sute de mii de 
vizitatori autohtoni. Pentru a pu
tea asigura transportul acestora 

' trei companii aeriene japoneze 
vor pune ia dispoziţie din spre 
Tokio, Osaka şi Kiu-Shiu cite 30 
de curse suplimentare pe zi,

5. A.
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